
عناوین منتخب

محمد مهدی درستی 	
از میان منتخبان 13 کلانشــهر مهــم در انتخابات مجلس 
دوازدهم، اصولگرایان سهم 93 درصدی را از آن خود کردند؛ 
تا بدین ترتیب، نمایندگان مراکز استانها به عنوان بازیگران 
اثرگذار خانه ملت از منظر حوزه های انتخابیه مهم ، در چهار 

سال آینده نقش آفرینی کنند.
پرونده انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی با 
پایان دور دوم انتخابات و معرفی نامزدهای منتخب بســته 
شــد تا تکلیف کرسی های خانه ملت برای چهار سال آینده 
روشــن شــود. ترکیب 290 نماینده منتخــب، حکایت از 
حاکمیت مطلق جریان اصولگرا در مجلس دوازدهم دارد که 
در این میان کفه جریان حامی دولت نسبت به نواصولگرایان 

سنگینی می کند.
اما بــا این وجود، تجربه نشــان داده اســت کــه همواره 
نمایندگان برخی از حوزه های انتخابیه به واســطه جایگاه و 

موقعیت سیاسی و اجتماعی و همچنین سهم بیشتری که 
از کرســی های بهارستان در اختیار دارند نقش پررنگ تری 
در تصمیم گیری ها ایفا کرده و به عقیده فعالان سیاسی به 
عنوان بازیگران اصلی صحن مجلس در جهت دهی به رویکرد 
خانه ملت اثرگذارتر هستند. تهران، اصفهان، تبریز، خوزستان 
)اهواز، آبادان( رشت )خمام(، سیستان و بلوچستان )زاهدان(، 
شیراز، قم، کرمان، کرمانشاه، کردستان )سنندج(، مشهد و 
یزد را می توان 13 حوزه انتخابیه ای دانســت که به عقیده 
کارشناســان، نمایندگان آنها در دوره چهار ســاله مجلس 
دوازدهم، به دلیل موقعیت اداری و سیاســی شهرهایشان 

می توانند اثر مهمی بر قانون گذاری ها داشته باشند.
اصولگرایان به مانند ترکیب کلی مجلس، از 72 کرسی مرتبط 
با این 13 حوزه انتخابیه سهم بیشتری دارند و فارغ از مسعود 
پزشــکیان )منتخب تبریز( و جواد ســعدون زاده )منتخب 
آبادان( که از جریان اصلاح طلب هســتند و شهباز حسن 

پور بیگلری )منتخب کرمان و راور(، محسن فتحی )منتخب 
ســنندج( و اکبر پولادی باغدرانی )منتخب اصفهان( که به 
صورت مســتقل در انتخابات حضور پیدا کردند، 67 کرسی 
دیگر به اصولگرایان اختصاص دارد که از این تعداد شــورای 
ائتلاف نیروهای انقلاب )شانا( با 27 کرسی، امنا با 24 کرسی 
و جبهه صبح ایران با 18 کرســی بیشترین سهم را به خود 
اختصاص داده اند و لیست های جبهه متحد )9 منتخب(، 
شریان )5 منتخب(، شورای وحدت )4 منتخب(، ایران قوی 
)2 منتخــب( در رتبه های بعدی این فهرســت قرار دارند. 
در ایــن میان رحیم کریمی )نماینده اصفهان(، محمد امیر 
)نماینده اهواز(، محمدرضا احمدی سنگسر )نماینده رشت و 
خمام(، روح الله نجابت )نماینده شیراز(، محمد منان رئیسی 
)نماینده قم( و فضل الله رنجبر )نماینده کرمانشــاه( شش 
نماینده اصولگرایی هستند که خارج از لیست های انتخاباتی 
و به صورت مســتقل به مجلس دوازدهم راه پیدا کردند. از 

میان 30 منتخب شهر تهران هم دو لیست انتخاباتی امنا و 
جبهه صبح ایران با 18 و 15 منتخب و شورای ائتلاف انقلاب 
اسلامی )شانا( هم 11 منتخب )اغلب مشترک در سه لیست( 

بیشترین کرسی را به خود اختصاص داده اند.

رونمایی از نسخه به روز شده دکترین هسته ای ایران؛ تغییری در راه است؟

پس لرزه های یک مصاحبه پرحاشیه
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کنترل قیمت مسکن با مشارکت مردم چگونه محقق می شود؟

مردم قدرتی برای خرید ملک ندارند

رئیس فرهنگستان علوم: 

متاسفانه به ارزش افزوده دانشمندان
 توجه نمی کنیم

گزارش

خبرروز

نگاه تحلیلگر

کف و سقف مجاز حجاب معمای 
تبسم نمازی / روزنامه نگار 	

نظام سیاسی قادر نیســت معیار شفافی را 
به عنوان پوشش حکومتی مشخص کرده و 
همان را اعمال کند. در این شرایط نه مردم 
می دانند تکلیفشــان با حکومت چیست نه 
مامور حکومت می داند کــه دقیقا از مردم 
چه مــی خواهد. در واقع چیــزی در میان 
است که ســقف و کف آن نامشخص است.  
حال چگونه ممکن اســت قانونــی لازم الاجرا شــود اما حدود آن 
مشــخص نباشد؟ پس از پیروزی انقلاب و روی کار آمدن جمهوری 
اسلامی،ســبک زندگی مردم و به ویژه پوشش افراد، چه زن و چه 
مرد به یک مناقشــه پایان ناپذیر بدل شد و این مسئله امر تازه ای 
نیست که مثلا ربطی به مرگ مهسا امینی و وقایع پس از آن داشته 
باشــد. همه به یاد می آورند ســال های اول انقلاب را که بر روی 
دست جوانان با پیراهن آستین کوتاه رنگ پاشیده می شد و یا حتی 

پوشیدن لباس های رنگی ممنوع بود... 

سزمقاله

ادامه در صفحه 4

یادداشت

اینفوگرافیک اختصاصی  را در  صفحه 4 ببینید

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران
رهبر انقلاب:

ما شیعیان باید ائمه  خودمان
 را به دنیامعرفی کنیم

کل بانک مرکزی: رئیس 

ریال برون مرزی
 اجرایی می شود

رئیس کل بانک مرکزی ضمن تأکید بر افزایش قدرت 
مدیریت بیشتر بر منابع ارزی خارج از کشور از تفکیک 

سیاست تجاری از سیاست ارزی خبر داد ...
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زهره آقاجانی / گروه  اقتصادی  	
رشد خفیف قیمت مسکن و افت چشمگیر تعداد معاملات در شرایطی رقم 
خورده که قیمت دلار با شــروع امسال روند صعودی به خود گرفته بود و 
متناسب با حوادث بین المللی از ۷۰ هزار تومان هم عبور کرد، طبق سنوات 
گذشته همزمان با رشــد نرخ ارزی، در مقابل میزان معاملات و قیمت ها 
در بازار مسکن افزایشی بود.اسفندماه پارسال تعداد آپارتمان های مسکونی 
معامله شــده در شهر تهران به ۶.۲ هزار واحد مسکونی رسیده که نسبت 
به ماه قبل و ماه مشابه سال قبل از آن به ترتیب ۰.۱ و ۶.۴ درصد کاهش 
نشان می دهد. متوسط قیمت خرید و فروش یک متر مربع زیربنای واحد 
مسکونی معامله شده از طریق بنگاه های معاملات ملکی شهر تهران ۸۱.۴ 
میلیون تومان بود که حاکی از افزایش ۳.۸ درصدی نســبت به ماه قبل و 
رشــد ۲۴.۸ درصد در مقایسه با ماه مشابه سال قبل از آن است.طبق آمار 
منتشر شده تحولات مسکن در استان تهران از سو بانک مرکزی، بالاترین 
میزان رشد قیمت همچنان در اختیار منطقه یک تهران است و بیشترین 
معاملات متعلق به مناطق مرکزی پایتخت است. منطقه ۵ نیز با سهم ۱۵.۳ 
درصدی از کل معاملات از نظر میزان تقاضا در صدر مناطق پایتخت قرار 
دارد و میانگین قیمت هر مترمربع واحدهای مسکونی اسفندماه پارسال در 

شهر تهران به ۸۱ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان رسیده است.
گزارش تحولات معاملات بازار مســکن شــهر تهران در فروردین ماه که 
برگرفته از آمارهای خام ســامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات کشور 
توســط بانک مرکزی تهیه منتشر شد و آمار حاکی از آن بود که میانگین 
قیمت مســکن به ۸۱ میلیون و ۶۳۰ هزار تومان رســیده که نســبت به 
اسفندماه ســال گذشته رشــد خفیف ۰.۲ درصدی داشــته است.البته 
ناگفته نماند، بازار مســکن به دلیل تعطیلات نوروزی نیمی از فروردین را 
در خواب بهاری گذراند اما قطعاً چنین رکورد تورمی و آمار ارائه شــده از 
میزان معاملات، نشان می دهد که برخلاف سنت این بار خریداران مسکن 
همزمان با تغییر رویه جهش ارزی عقب نشــینی کرده و معامله گران بازار 
مسکن وارد سایه احتیاط شــده اند.با افزایش قیمت مسکن در ماه پایانی 
سرد ســال، موجب دلسرد شدن بسیاری مستأجران شد و با رشد مجدد 
قیمت مســکن در ابتدای امسال همراه با نزدیک شدن فصل جا به جایی 
آنها موجب تشدید کابوس آنها شــد؛ زیرا با تداوم افزایش قیمت مسکن 
موجب فاصله گرفتن نرخ های پیشنهادی اجاره بها با قدرت پرداختی مردم، 

می شود.
با کاهش قدرت خرید مصرف کننده نهایی و افزایش قیمت مسکن، انتظار 
خروج از رکود در کوتاه مدت و خرید خانه برای قشر مستأجر جامعه رؤیا 
خواهد شد و از سوی دیگر در آینده نزدیک شاهد رونق معاملات تهاتری 
رهن و اجاره خواهیم بود؛ یکی از مهمترین محورهای زندگی بشریت حول 
مسئله مسکن عنوان شده زیرا ارتباط مستقیم با وضعیت معیشت و رفاه 
زندگی مردم دارد. طبق آمار ارائه شده، در فروردین ماه مجموعاً یک هزار 
و ۵۰۸ معامله در بازار مســکن ثبت شــده که ۱. ۳۰  معامله ها مربوط به 
واحدهای زیر ۵ سال ساخت اســت. در فروردین ماه سال گذشته هزار و 
۷۵۷ معامله ثبت شد که در مقایســه با فروردین ماه امسال با سال قبل 
حدود ۱۴.۲ درصد کاهش  داشــته اســت.در فروردین ماه امســال تعداد 
معاملات ثبت شــده در منطقه ۹ تهران ۲۷ مورد بوده که بر اســاس آمار 
بانک مرکزی به نظر می رســد، دولت در سال گذشته تصمیم گرفت برای 
کنتــرل التهابات بازار و جلوگیری از افزایش نجومی قیمت ها در بازارهای 
مالی و سرمایه ای سیاست هایی را اجرا کند اما به مرور زمان با انتشار آمارها 
و بررسی های میدانی مشخص شد که این سیاست ها نمی تواند در بلندمدت 
مشکلات اقتصاد کلان کشور را رفع کند؛ زیرا بازار مسکن با تأثیرپذیری از 
ســال گذشته، امسال را هم در رکود تورمی حرکت می کند و کارشناسان 

این حوزه معتقدند، دیگر مردم قدرتی برای خرید خانه ندارند!

رییس فرهنگســتان علوم اظهــار کرد: اتفاقاتی کــه در حوزه علم و 
فناوری در بیش از چهل سال اخیر در کشور به وقوع پیوسته به همت 
دانشمندان با وجود سختی ها و کاستی ها بوده است. برای آینده کشور 
راهی جز عبور از مســیر علم نداریم و اگر می خواهیم به موفقیت های 
بزرگ دســت پیدا کنیم باید فرهیختگان و دانشــمندان را محور قرار 
دهیم.تا ســه دهه قبل، ایران هیچ گاه در رتبه بندی های جهانی حضور 
نداشــت اما امروز ایران، کشوری است که دو درصد علم دنیا را تولید 
می کند.دکتر محمدرضا مخبردزفولی بــا تأکید بر تأثیر علوم پایه در 
رشــد علمی ایران گفت: ابتدای دهــه  ۷۰، دو صدم درصد علم دنیا را 
تولید می کردیم، رتبه علمی ایران ۶۷ بود، انتهای دهه  هفتاد، ۱۴ صدم 
درصد و رتبه  علمی ۴۹ و در ســال ۲۰۱۰ که تقریبا از اوایل دهه  نود 
بود، تولید علم ۱.۱ درصد شد و امروز تقریبا ۲ درصد از تولید علم دنیا 
در ایران به وقوع می پیوندد.مخبردزفولی با اشــاره به رتبه علمی ایران 
که در جایگاه ۱۷ قرار دارد، بیان کرد: دو درصد تولید علم و سهم مان 
از مقالات پراســتناد نزدیک سه درصد است، خیلی مهم است که سه 
درصد از مقالات پر اســتناد دنیا متعلق به ایرانیان است و در نشریات 
متن باز از ۸۰ زبان فهرست شــده فارسی جز ۱۰ زبان اول است و این 
کار دانشمندان، دانشــجویان تحصیلات تکمیلی و پژوهشگران است، 
البته بخش عمده ای از این موفقیت ها متعلق به علوم پایه است، روزی 
باید ســهم علوم پایه از این موفقیت ها احصا شود تا مشخص شود که 
سهم علوم پایه از این افتخارآفرینی های چقدر بوده است.بنابراین اگر 
قرار باشد جهت گیری های آینده را شکل دهیم دیگر با منابع طبیعی به 
نتیجه نمی رسیم بلکه منابع دانشی می توانیم به هدف برسیم، شرط آن 
هم نگهداری و حمایت از منابع دانشی است. متاسفانه به ارزش افزوده 
دانشــمندان توجه نمی کنیم، دانشمندی که کار بزرگی را برای کشور 
انجام می دهد هزاران میلیارد برای کشور به ارمغان می آورد اما با کسی 
که یک کار معمولی روزمره و روزانه انجام می دهد، مقایسه  می شود در 

حالی که باید قدر این دانشمند را بدانیم.

نگاهی به ترکیب جریانات سیاسی کلانشهرها در دوره جدید مجلس

بهارستان در چنبره کدام گروه سیاسی است؟

اقتصادی

شرکتهایبزرگزیرذرهبین
حمید بهزادی 	

 دستیار مردمی سازی سازمان امور مالیاتی

صفحه  3

صفحه  3

گیلان به چالشی ملی تبدیل شده است سال هاست زباله های 

سپردن حل مشکلات
 به فردای نیامده 

به منظور حمایت از بخش خصوصی در حوزه انرژی؛

مخالفت دیوان محاسبات 
باسرمایه گذاری مستقیم 

صندوق توسعه ملی 

که فقط در حد حرف ماده اند حمایت هایی 

بیمار تالاسمی
از درد تا دارو

ورزشی

بیانات رهبر انقلاب اسلامی در دیدار اعضای 
هیئت علمی پنجمین کنگره جهانی حضرت 

رضا علیه السلام منتشر شد...  
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اسبقیان:

 وزیر ورزش برای برخورد
کید  با فساد در ورزش تا

زیادی دارد

صفحه  6

اعتراض سازمان نظام مهندسی 
به تعیین حق الزحمه ۲۷ درصدی

درگیری انبوه سازان
گرفت  و مهندسان اوج 

شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره 03/121 مورخ 1403/02/04 شورای محترم اسلامی شهر اجرای پروژه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به شرح و شرایط زیر به پیمانکاران واجد شرایط و دارای گواهینامه 
صلاحیت و رتبه بندی از سازمان برنامه و بودجه واگذار نماید.

مبلغ اعتبار مصوب موضوع مناقصهردیف
مدت مبنای قیمت پیشنهادیمحل تامین اعتبار)ریال(

اجرا
مبلغ تضمین شرکت 

توضیحاتدر مناقصه )ریال(

اجرای پروژه جدول گذاری 1
ردیف۴۰۲۰۲۰1 براساس ۲۵۰,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰سطح شهر

بودجه داخلی شهرداری
بر اساس فهرست بهای راه و باند و 

داشتن حداقل صلاحیت پیمانکاری ۶1۲,۵۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ماهابنیه سال 1۴۰۳
در رشته راه و ترابری رتبه ۵

آگهـی مناقصـه عمـومی

دکتر حمیدرضا اله یاری - شهرداری رباط کریم

نوبت اول

شرایط : 
۱- هزینه درج دو نوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.

۲- به پیشنهادات مشروط، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد شد.
۳- سپرده شرکت در مناقصه می بایست به صورت ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا واریز 
نقدی به شماره حساب 010۶۶2۵20۶00۸ نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد23۵4 )شماره 
حساب شبا IR. 2۸01۷000000010۶۶2۵20۶00۸( تهیه و برابر دستورالعمل مندرج در کاربرگ مناقصه 
به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم به ذکر است سپرده نفرات اول، دوم و سوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد 
شهرداری نگهداری و هرگاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد .

۴- مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار این آگهی )از پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1403/02/2۵ به 
 WWW.SETADIRAN.IR مدت 10 روز( و محل دریافت آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

می باشد.

۵- متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه تنظیم 
شده است را حداکثر تا ساعت 14 روز یکشنبه مورخ 1403/03/20 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  

WWW.SETADIRAN.IR تسلیم نماید.
شماره  به  جاری  حساب  به  واریزی  فیش  می بایست  مناقصه  اسناد  دریافت  جهت  متقاضیان   -۶
ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد23۵4 به مبلغ ۶,000,000 ریال  بانک ملی  010۶۶24۸1۹004 نزد 

)غیرقابل استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط کریم تسلیم نماید.
۷- زمان بازگشایی پاکت های مناقصه در ساعت 10 روز دوشنبه مورخ 1403/03/21 می باشد.

۸- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
۹- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد. 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/2۵
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/03/01

کجاست ؟   میدان  فعالیت  مردم دقیقا  

اقتصاد اقتصاددرصد  7070درصد  بر  دولت  بر چنبره  دولت  چنبره 
3
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صحبت های کمــال خــرازی در الگوی 
جدیدی قرار می گیرد کــه در آن به نظر 
می رسد جمهوری اسلامی کمتر نسبت به 
برنامه هسته ای خود محتاط است، که برای 
دو دهه هسته اصلی مقابله آن با دشمنان 
غربی بوده اســت. و پیام پنهانی که برای 
دشمنان این است که زمان آن فرا رسیده 
است که آن ها حقیقت تلخی را که مدت ها 
از آن می ترسیدند، بپذیرند و تهران را به 

عنوان یک دولت بلقوه هسته ای بپذیرند.

 یکــی از افــراد نزدیک به مقامــات عالی ایران 
چهارشــنبه گذشته به شبکه تلویزیونی الجزیره 
گفت که ایران توانایی تولید سلاح های هسته ای 
را دارد و در صورتی که در معرض تهدید وجودی 
قرار گیــرد، چاره ای جز تغییــر دکترین فعلی 
نخواهد داشت. کمال خرازی، دیپلمات باسابقه و 
وزیر امور خارجه سابق که سال هاست در مسائل 
کلیدی سیاســت خارجی به مقامات مشــاوره 
می دهد، گفت: »اگر رژیم صهیونیســتی جرأت 
کند به تأسیسات هسته ای ایران آسیب برساند، 

بازدارندگی ما متفاوت خواهد بود«.

ë  دکترین در  تهــران  تجدیدنظر  احتمال 
هسته ای

به نوشــته المانیتور، ســخنان خرازی به عنوان 
نسخه به روز شده و یک انحراف از مصاحبه قبلی 
او در ســال 2022 ظاهر شد. او در آن مصاحبه 
گفتــه بود در حالی که ایران این توانایی را دارد، 

اما قصدی برای ساخت بمب ندارد.
بررســی اظهارات دیگر مقامات ایرانی نیز نشان 
می دهــد که اظهارات این دیپلمات کهنه کار به 
تنهایی بیان نشده است. این در الگوی جدیدی 
قرار می گیرد که در آن به نظر می رسد جمهوری 
اسلامی ایران کم تر نســبت به برنامه هسته ای 
خود محتاط اســت -مسئله ای که برای دو دهه 
هسته اصلی تقابلش با دشمنان غربی بوده است. 
و البته پیام پنهانی برای دشــمنان؛ که زمان آن 
فرا رسیده که آن ها حقیقت تلخی را که مدت ها 
از آن می ترسیدند، بپذیرند و تهران را به عنوان 

یک دولت آستانه هسته ای بپذیرند.

 ایــن چرخش مشــخص در اوایــل آوریل در 
سخنرانی سرلشکر احمد حق طلب، فرمانده تیپ 
حفاظت از تاسیسات هســته ای سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی منعکس شد. او در خصوص حمله 
احتمالی اسرائیل به ایران با هدف کاهش سرعت 
برنامه هسته ای کشور گفت: »برای ما قابل تصور 
است که در سیاست و دکترین هسته ای تجدید 
نظر کنیم و تعهــدات و محدودیت های قبلی را 

زیر پا بگذاریم«.
صحبت های این فرمانده در مورد حمله احتمالی 
اسرائیل در حالی مطرح شد که جهان نظاره گر 
تشدید بی ســابقه تنش میان ایران و اسرائیل تا 
آســتانه یک جنگ تمام عیار بود. این قســمت 
پرتنــش با حمله ایران در 13 آوریل که بیش از 
300 پهپاد جنگی و موشک بالستیک به سمت 
اســرائیل شلیک شد، به اوج خود رسید. با پایان 
یافتــن حدس و گمان ها پــس از اقدام محدود 
اســرائیل در 19 آوریل در پایگاه هوایی در شهر 
اصفهان، اشاره ها به تسلیحات هسته ای آشکارتر 

شد.
جواد کریمی قدوســی، نماینده تندرو مجلس 
گفــت:  در صورت صــدور اذن تــا انجام اولین 
آزمایش یک هفته فاصله می باشــد. در رسانه ها 
عموما این جمله به معنای آزمایش هســته ای 
تعبیر شــد. این اظهار کوتاه در شبکه اجتماعی 
ایکس رگباری از نظرات بسیاری از ایرانیان را به 
همراه داشت که استدلال می کردند که این تنها 

نگرانی های غرب پیرامون برنامه هسته ای ایران 
را تائید می کند.

ë نیازی نیست به آژانس بگوییم
احمد بخشایشی اردســتانی، عضو هیات علمی 
دانشــگاه امام صادق، نماینــده دوره های نهم و 
دوازدهم مجلس و عضو سابق کمیسیون امنیت 
ملی، در این رابطه گفت: »فارغ از تحلیل جناب 
آقای خرازی، احســاس می کنم زمانی که ایران 
مواضع امریکا در عراق را تهدید و با ۱۹ موشک 
مــورد حمله قــرار داد و زمانی کــه ایران ۳۰۰ 
موشــک به سمت اسرائیل روانه کرد، معمولا در 
فرهنگ سیاسی اینطور برداشت می شود حتما 
در محاســبات خودش از یک قدرتی برخوردار 
است«. او افزود: »به نظر می رسد ایران به سلاح 
هســته ای دســت پیدا کرده که توانسته با این 
اطمینان اسرائیل را مورد تهاجم قرار دهد و قبل 
از آن هــم پایگاه آمریکا در عین الاســد را مورد 

تهاجم قرار دهد.«
این نماینده مجلس افزود: »به نظرم ما به سلاح 
هسته ای رســیده ایم، اما اعلام نمی کنیم. یعنی 
سیاست اعمالی ما داشتن بمب هسته ای است، 
اما سیاست اعلامی ما فعلا حرکت در چارچوب 
سیاست های برجام اســت. به این دلیل چرا که 
زمانی که کشورها می خواهند مقابله کنند باید 
هماورد باشند، هماورد ایران با آمریکا و اسرائیل 
مفهومش این است که ایران باید هسته ای داشته 

باشد.«
 به نظر می رســد اظهارات تنــد و فزاینده اخیر 
ضد اســراییلی، عمدتاً ناشی از اعتماد به نفسی 
اســت که ایران در جریان »پیروزی حماســی« 
حمله آوریل به دســت آورد. همچنین به دلیل 
عدم تمایل روزافزون دولت آمریکا به حمایت از 
اســرائیل در جنگ با غزه، به ویژه پس از هشدار 
جــو بایدن در روز پنجشــنبه در مــورد توقف 
احتمالی برخی از کمک های نظامی به اسرائیل 
در صورت ادامه دادن به تهاجم رفح، این موضوع 

بیشتر تقویت شده است.
روز سه شــنبه، رافائل گروســی، رئیس آژانس 
بین المللــی انــرژی اتمی از تهران بازگشــت و 
بــه خبرنگاران گفت که هیــچ توافقی در مورد 
نظارت آینده بر برخی سایت های هسته ای ایران 
حاصل نشــده است. این سفر ظاهراً بیهوده پس 
از آن انجام شــد که او در ماه مارس به شــورای 
حکام ناظر ســازمان ملل گفت که بازرسان رد 
غنی ســازی های هسته ای بیشــتر تهران را گم 
کرده اند و نگرانی های خود را در مورد پیشرفت 

برنامه هسته ای جمهوری اسلامی ابراز کرد.
در چنین شــرایطی، روزنامــه کیهان که عموما 
به عنوان رســانه تندرو نزدیک به جریان حاکم 
شناخته می شــود روز یک شنبه نوشت: »اکنون 
به جرأت می توان گفت که جمهوری اســلامی 
ایران به عنوان کمترین اقدام ضروری باید اجرای 
تمامی قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل، 
از جمله قطعنامه های این سازمان درباره پرونده 
هسته ای کشــورمان را متوقف کرده و در اولین 

گام، بازرسان آژانس را از کشور اخراج کند«.
بر اســاس روایت رسمی که بارها توسط مذاکره 
کنندگان هســته ای ایران در طــول بیش از دو 
دهه گفتگوهای متنــاوب با همتایان غربی ارائه 
شده است، فعالیت های هســته ای تهران صرفاً 
برای اهداف صلح آمیز است. دیپلمات های ایرانی 
برای تقویــت و نهادینه کردن اســتدلال خود 
قاطعانه به فتوای ســال 2003 رهبری در مورد 
منع سلاح های کشتار جمعی، از جمله بمب های 
هسته ای، استناد کرده اند. با این حال، به ادعای 
المانیتور، »پویایــی« و »انعطاف پذیری« که از 
مفاهیم کلیدی و محوری فقه شیعه هستند که 
جمهوری اسلامی پرچم دار آن است، ممکن است 

روزگاری این تغییر رویه را تایید کند.

بیانات رهبــر انقلاب اســلامی در دیدار اعضای 
هیئت علمی پنجمین کنگره جهانی حضرت رضا 

علیه السلام منتشر شد.  
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب اسلامی در 
دیدار اعضای هیئت علمی پنجمین کنگره جهانی 
حضرت رضا علیه السلام فرمودند: اوّلًا تشکیل این 
کنگره و این گردهمایی کار بســیار خوبی است؛ 
چون ما ها ــ داخل جامعه ی شــیعه؛ حالا قبل از 

اینکه به دیگران برســیم ــ در زمینه ی معرفت 
ائمّــه نقایص زیادی داریم؛ گاهــی به یک جنبه 
توجّه شــده با افراط و بدون اتقان، از جنبه های 
دیگر غفلت شده و گاهی حتّی به همان هم توجّه 
نشــده، و به همین مســائل ظاهری و توجّهات 

ظاهری و ]مانند[اینها بسنده شده.
ایشــان افزودند: به نظر من ما به عنوان شــیعه، 
به عنوان مجموعه ی اهل تشــیّع، یکی از وظایف 

بزرگمان این اســت که ائمّه ی خودمان را به دنیا 
معرفی کنیم. حالا بعضی از ائمّه )علیهم السّلام( 
مثل امام حســین )علیه السّلام( و امیرالمؤمنین 
)علیه السّــلام(، به دلایلی معرفی شــده هستند؛ 
دیگران درباره شــان نوشــته اند، گفته اند و نوعی 
شناخت از آنها در دنیای غیر شیعه و حتّی دنیای 
غیر اســلام وجود دارد؛ لکن اکثــر ائمّه )علیهم 
السّــلام( ناشــناخته اند. امام حسن مجتبیٰ با آن 

موسی بن جعفر،  است، حضرت  ناشناخته  عظمت 
حضرت هادی، امام جعفر صادق، با آن دســتگاه 
عظیــم و فعّالیّــت فوق العــاده، اینهــا در دنیا 

ناشناخته اند.
 اگــر چنانچه دربــاره ی اینها حرفــی هم گفته 
شــده از غیر شیعه ــ قهراً از غیر شیعه که باشد، 
جنبه ی غیر فرقه ای پیدا میکند ــ خیلی قلیل و 

محدود است. 

رهبر انقلاب:

ما شیعیان باید ائمه  خودمان را به دنیا معرفی کنیم

رونمایی از نسخه به روز شده دکترین هسته ای ایران؛ تغییری در راه است؟

پس لرزه های یک مصاحبه پرحاشیه 

تقابل بی سابقه ایران، روسیه، چین با آمریکا

 جهان روی بمب ساعتی
گروهی از ناظران مدعی اند، جهان در آستانه 
خطر جنگی تمام عیار قرار دارد؛ خطری که 
حداقل از زمان بحران موشکی کوبا، احتمالًا 
از ســال 1950 به بعد بی ســابقه است. در 
ســال 1950 جان هیرز، محقــق آمریکایی 
فعال در حوزه روابط بین الملل مقاله مهمی 
را با عنوان »انترناسیونالیســم ایده آلیست و 
معضل امنیتی« منتشر کرد. این مقاله یکی 
از ســاده ترین و در عیــن حال عمیق ترین 
مفهوم ســازی ها در عرصه سیاست جهانی 

است. 
هیرز مقالــه خود در مــورد معضل امنیتی 
را تنها چند ســال پــس از آن که به هیئت 
آمریکایی در دادگاه نورنبرگ پیوست و تنها 
چند ماه قبل از شروع جنگ کره نوشت. در 
آن بازه زمانی جهان به واســطه سلاح های 
هسته ای  خطرناک به نظر می رسید. امروز 
همان تراژدی در حال تکرار است، بالاخص 

آن که پوتین صراحتا با سلاح هسته ای اش 
علیه اوکراین مانور می دهد.

ë در ذهن پوتین چه می گذرد؟
هیرز با اشــاره به جهانــی که در آن زندگی 
می کرد، نوشــته بود در چنین ســاختاری 
همه احســاس ناامنی مــی کنند. به باورش 
هر کشــوری برای محافظت از خود و بقا، در 
حوزه های استراتژیک، جغرافیایی و فناوری 
شــرط بندی کرده تا خود را برای رویارویی 
احتمالــی آماده کند. هر یــک از این فعل و 
انفعال ها، درک تهدید را از ســوی دشمنان 
افزایش می دهد، از همین رو احساس ناامنی 
بیشتر خواهد شــد و بازیگران برای بدترین 
حالت آماده می شــوند و به نوبه خود حتی 
تهدیدآمیزتر به نظر می رسند. به این ترتیب 
شــاهد "مارپیچــی" باطل خواهیــم بود که 
انتهایش به طور بالقوه به جنگ می رســد. 
هیرز به پتانســیل ترسناک و خودشکوفایی 

اشــتباه محاسباتی و درک نادرست در میان 
همه طرف ها اشاره می کرد.

آنگونه که نشریه بلومبرگ با استناد به نظریه 
هیرز نوشــته، مطمئناً کرملین می داند که 
ناتو یک اتحاد دفاعی اســت و بنابراین طبق 
تعریف هرگز تهدید تهاجمی نیست. در ابتدا 
سیگنال های مثبت ارسالی از مسکو حاکی از 
آن بود که روسیه متعهد به دوستی است نه 
رقابت. ناتو و روسیه اعلام کردند که در یک 
ماموریت مشترک "برای ایجاد صلحی پایدار 

و فراگیر" شریک هستند. 
در همــان بازه زمانی، برخی از کشــورهایی 
که قبلًا توســط مســکو مهار شــده بودند، 
هنوز کرملین را یک تهدید می دانســتند و 
برای حفاظت از خود خواســتار پیوستن به 
ناتو شــدند. عضویت گروهی از این بازیگران 
پذیرفته شد و در سال 2008 ناتو وعده داد 
که روزی اوکراین و گرجســتان را نیز پذیرا 

خواهد شــد.کرملین که در آن زمان توسط 
پوتین آموزش دیده توسط کاگ ب رهبری 
می شد، این تحولات را متفاوت تفسیر کرد. 
او گفت که انحلال اتحاد جماهیر شــوروی 
یک فاجعه بــود و در ذهنش اتحاد جماهیر 
شوروی را با امپراتوری تزاری پتر کبیر که او 
آرزوی احیایش را دارد، همسان سازی کرد. 
اگرچه کاخ سفید مدام به او یادآوری می کرد 
کــه ناتو ماهیتی تدافعی دارد، اما پوتین این 
اتحاد را تهدید می دید. پوتین باور داشــت 
که "انقلاب های رنگی" طرفدار دموکراســی 
در کشــورهای جدا شده از شــوروی پروژه 
ســیا و بخشــی از طرح غرب برای محاصره 
و ســرنگونی رژیم او اســت. بنابراین رهبر 
روســیه تصمیم گرفت با تصرف بخش هایی 
از گرجستان و اوکراین و در نهایت حمله به 
اوکراین با هدف سلطه کامل بر این سرزمین، 

به خیال خود پروژه غرب را متوقف کند.

یک خداحافظی قابل تأمل!
حسین نوری نیا 	

خانم لیندال ساکس سفیر استرالیا در ایران در کنار 
خداحافظی رســمی با مقامات وزارت خارجه ایران، 
روز آخر حضور در ایران، خیلی شیک جلوی دوربین 
فیلم برداری ایســتاد و با ضبط و پخش یک فیلم ۱ 
دقیقه و ۲۶ ثانیه ای گفت کــه مأموریتش در ایران 
به پایان رسیده اســت و به این طریق با مردم ایران 
نیز خداحافظی می کند. در ســفر بودم که ویدئو را 
دیدم و تصمیم گرفتم پس از بازگشت یادداشتی در 
پاســخ به آن بنویسم، که با بیماری ام در طول هفته 
گذشته همراه شد و نوشتن این یادداشت یک هفته به 
تأخیر افتاد. خانم سفیر در آن ویدئو از ایران با عنوان 
کشور شگفت انگیز با فرهنگ غنی و باستانی و تاریخ 
مسحورکننده اش یاد کرد. از سفر به تمام استان های 
ایران و شگفت زدگی اش در برابر پاسارگاد و شوشتر 
و شــیراز و اصفهان و یــزد، از رفتن به کنار دریاها و 
دریاچه های ایران و صعود به برخی از کوه های ایران و 
لذت دیدار مردم و زنان گفت، و نیز از سفر به شمال 
و دریای کاســپین تا خلیج فارس. خلیج فارس؟! به 
گوشم شک کردم. دو بار و سه بار گوش دادم. در کلام 
او پرشــین کنار گلف نمی نشیند. پرشین جایی در 
دهانش پیدا نمی کند. زبانش به این کلمه نمی گردد. 
مگر می شود وقتی خانم سفیر از تاریخ بلند و فرهنگ 
غنی ایــران می گوید نداند که مرزهای جنوبی ایران 
به خلیج فارس می رســد نه خلیج! مگر خانم سفیر 
وقتی از هوش و ذکاوت زنان ایران درس گرفته است، 
نمی داند ایرانیــان از زن و مرد خلیج فارس را فقط 
خلیج فارس می دانند و نسبت به آن حساس هستند. 
جالب است بدانیم، ایشان روزی جلوی دوربین ایستاد 
و از به کار بردن پرشــین پرهیز کرد که در تهران و 
بسیاری از شهرهای ایران به مناسبت روز ملی خلیج 
فارس، بیلبردهای فراوانی با عنوان »خلیج همیشــه 
فارس« نصب شــده بود و ایشان حتما آن بیلبردها 
را دیده است. خانم سفیر حتما می داند خلیج فارس 
یکی از اصیل ترین نام های جغرافیایی به جای مانده 
در کهن ترین منابع تاریخی از سده های پیش از میلاد 
مسیح است. احتمالا در سفارت خانه ایشان نقشه هایی 
از ایران وجود دارد و ایشــان بارها در روی نقشه نام 
درشــت خلیج فارس را دیده اســت؛ مگر آن که در 
نقشه های موجود در سفارت استرالیا، عنوان فارس از 
روی نقشه پاک شده باشد. چرا در کنار آن همه تعریف 
و تمجید از جغرافیا و تاریخ و مردم و بویژه زنان ایران، 
خانم سفیر، از به کار بردن پرشین برای خلیج فارس 
اعراض می کند؟ مگر می شود نام دریای کاسپین را 
فراموش نکند، ولی نام خلیج فارس را فراموش کند؟ 
گویی می خواهد برای کوچکی تاریخ رسمی استرالیا 
در مقابل تاریخ بلند و غنی ایران با نادیده گرفتن نام 
کهن خلیج فارس، مکانیسم دفاعی درونی ایجاد کند، 
و یا این تناقض گفتاری را برای شادمان کردن دولت 
ـ ملت های عربی ۷۰-۶۰ ســاله به مثابه خنجری به 
دل ایرانیــان فرو برد، آن هم با همراه کردن کلماتی 
زیبا از ایران تا درد آن کمتر احســاس شود. عجیب 
است که ایشان از مهربان و خونگرمی و مهمان نوازی 
مردم ایران نسبت به خودش یاد می کند، اما نمی داند 
که پاســخ این مهربانی و مهمان نوازی چنین سخن 
نادرست و ناگواری نیست که بر ما می نوشاند. پاسخ 
سفارت استرالیا نســبت به این بی توجهی به ظاهر 
عمدی خانم ســفیر چیست؟ متأسفانه در طول این 
مدت هیچ بازخوردی نســبت به این ویدئو از سوی 
وزارت خارجه کشورمان ندیدیم. پاسداری از مرزهای 
سرزمینی و دیپلماتیک ایران، وظیفه این وزارت خانه 
اســت که امیدوارم به نحو درخور و شایسته در این 

مورد خاص به انجام برسد.

سمت جدید معاون سابق پارلمانی

معاون رئیسی برکنار شد 
یا استعفا داد؟ 

سید محمد حسینی معاون ســابق پارلمانی  دولت 
رئیسی، مشــاور فرهنگی - اجتماعی رئیس  دولت 
ســیزدهم شد. ساســان والی زاده  مشاور فرهنگی و 
رســانه ای معاونت پارلمانی ریاست  جمهوری اعلام 
کرد: رئیس جمهور با توجه به ســوابق حســینی در 
حوزه علم و فرهنگ، وی را به عنوان مشاور فرهنگی 

و اجتماعی خود منصوب کرده است.
رئیس  دولت سیزدهم در جلسه یکشنبه هیأت دولت، 
با توجه  به اســتعفای  حســینی از معاونت پارلمانی 
ریاست جمهوری، از خدمات و زحمات وی قدردانی 
کرد. وی از حسینی به عنوان چهره ای علمی، فرهنگی 
و انقلابی یاد و بر استفاده از تجربیات و توانمندی های 
وی در ســنگرهای دیگر در دولــت مردمی تأکید 
کرد. در این میان، متن نامه  اســتعفای سید محمد 
حسینی به ابراهیم رئیسی منتشر شد. وی متن نامه 
استعفا خود را با این بیت از غزل حافظ »ده روز مهر 
گردون افسانه است  و افســون/نیکی به جای یاران 
فرصت شمار یارا« آغاز کرد و در ادامه نوشت: از ۳۳ 
ماه قبل که مسئولیت معاونت امور مجلس و وظیفه 
خطیر برقرای پیوند و هم افزایی بین دو قوه به بنده 
واگذار شــد، به فضل الهی بی وقفه و مجدانه تلاش 
شد تا با به کارگیری تجارب دوران نمایندگی مجلس، 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و دیگر مسئولیت های 
علمی و اجرایی و بهره گیری از آشنایی و صمیمیت 
با نمایندگان محترم، مســئولان، نخبگان و فعالان 
سیاسی، فرهنگی و اقتصادی در سراسر کشور و نیز با 
مساعدت مدیران و کارکنان خدوم معاونت و همکاری 
معاونان و مدیران امور مجلس وزارتخانه ها و سازمان ها 
در مسیر همگرایی، همدلی و تعامل سازنده مجلس 
و دولت اقدام شود تا به دور از تنش و تقابل، اقدامات 
اساســی در کشــور صورت گیرد و ثمرات آن عاید 
جامعه گــردد. خداوند نصیر و بصیر را بر این توفیق 

شاکر و سپاسگزارم.

یادداشت

سوژه روز

نامه حسن روحانی خطاب به مردم:

 این دفاعیه  شخصی من 
نیست، دفاع از جمهوریت است

حسن روحانی در نامه ای خطاب به ملت ایران، 
گزارشــی از دلایل طرح شــده توسط شورای 
نگهبــان بــرای ردصلاحیــت او در انتخابات 
ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری ارائه داد 
و اعلام کرد: »این دفاعیهٔ شخصی من نیست، 
بلکه دفــاع از جمهوریت )و اســلامیت( نظام 
است؛ دفاعیه ای برای نهاد ریاست جمهوری که 
به عنوان وکیل مستقیم همه ملت ایران نباید 
بیش از این تضعیف شود.« روحانی در نامه خود 
نوشت: پس از ارسال چهار نامه برای بیان موارد 
و ســه نامه برای اعلام مستندات ردصلاحیت 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی 
در انتخابات ششــمین دوره مجلس خبرگان 
رهبــری، رئیس جمهور دولت هــای یازدهم و 
دوازدهــم در نامه ای خطاب به ملــت ایران، 
گزارشــی از دلایل طرح شــده توسط شورای 
نگهبان ارائه داد و اعــلام کرد: »این دفاعیه ی 
شخصی من نیســت، بلکه دفاع از جمهوریت 
)و اســلامیت( نظام است؛ دفاعیه ای برای نهاد 
ریاســت جمهوری که به  عنوان وکیل مستقیم 
همه ملت ایران نباید بیش از این تضعیف شود.«  
روحانی نوشــت: »آنچه در نامه ی دبیر شورای 
نگهبان به  عنــوان ادله ی عدم احراز صلاحیت 
بنده در انتخابات خبرگان آمده اســت، نه  تنها 
جرم و حتی تخلفی نیســت بلکه در برخی از 
موارد مایه ی افتخار من اســت.« او با توصیف 
نامه  شــورای نگهبان به عنوان »کیفرخواستی 
علیه نهاد ریاست جمهوری و دولت تدبیر و امید 
و نه  فقط شــخص من«، اتهامات واردشــده را 
فاقد هرگونه »وثاقت« خوانده و به چهار ادعای 
اهانت به قوه قضائیه و شــورای نگهبان، عدم 
بینش سیاســی، عدم التزام به قانون اساسی و 
تعرض به اعتقادات اصیل دینی پاسخ داده و در 
پایان سؤالاتی از اعضای این شورا درباره نقش و 

عملکرد آن ها پرسیده است.

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس :

قانون عفاف و حجاب 
آماده ابلاغ است

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس تصریح 
کرد که لایحه عفاف و حجاب آماده ابلاغ است.

»احمد راستینه« سخنگوی کمیسیون فرهنگی 
مجلس شــورای اسلامی، در نخستین نشست 
فراکســیون گام دوم انقلاب اســلامی مجلس 
دوازدهم اظهار کرد: چند اولویت در کمیسیون 
فرهنگی مجلس یازدهم مدنظر قرار گرفت که 
شــامل خانواده و جوانی جمعیت، ساماندهی 
فضای مجــازی، ورزش و عفاف و حجاب بود.

وی ادامه داد: قانون جوانی جمعیت بر اســاس 
اصل ۸۵ قانون اساسی و در کمیسیون ویژه ای 
مورد بررسی قرار گرفت و نهایی شد. سخنگوی 
کمیســیون فرهنگی مجلس ادامه داد: طرح 
تنظیم مقررات خدمات فضای مجازی موسوم 
به طرح صیانت هم در این مجلس پیگیری شد. 
در کشور ما رهاشــدگی عرصه فضای مجازی 
مشــکلاتی را در پی داشته اســت و باید این 
فضا ساماندهی شود.راستینه اذعان کرد: درباره 
عفاف و حجاب هم از دستگاه های متولی دعوت 
کردیم تا درباره اقدامات خود برای اجرای این 
قانون به مجلس گزارش دهند. لایحه عفاف و 
حجاب به مجلس آمد اما ایرادات اساسی داشت 
که رفع کردیم و امروز تقریباً تمام ایرادات آنان 
رفع شده است و رایزنی با شورای نگهبان شده 

و آماده ابلاغ است.

محسن رضایی:

نیازمند تحول جدی در حکمرانی 
اقتصادی کشور هستیم

دبیر شــورایعالی هماهنگی اقتصادی ســران 
قوا گفــت: مجلس بایــد در جهــت گرفتن 
تصدی گری ها از دولت و مشــارکت مردم در 
اقتصــاد تلاش کند. »محســن رضایی« دبیر 
شــورایعالی هماهنگی اقتصادی سران قوا، در 
نخستین نشست فراکســیون گام دوم انقلاب 
اســلامی مجلس دوازدهم اظهــار کرد: بیانیه 
گام دوم انقلاب، بسیار مهم است که از جوانان 
انقلابی مجلس بابت پیگیــری و توجه به این 

بیانیه قدردانی می کنیم.
 دبیر شورایعالی هماهنگی اقتصادی سران قوا 
تاکید کرد: ما نیازمند تحول جدی در حکمرانی 
اقتصادی کشور هســتیم. چرا تصدی گری از 
ادارات گرفته نمی شود؟ مجلس باید در زمینه 
گرفتن تصدی گری ها از دولت و مشارکت مردم 

در اقتصاد تلاش و پیگیری کند.

کوتاه ازسیاست

دانیال دلاوری

کردند. کتاب تهران بازدید  حضرت آیت الله خامنه ای صبح دیروز با حضور در مصلای تهران از سی و پنجمین نمایشگاه بین المللی  ایرنا

به روایت تصویر
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اخبار  کوتاه

موافقت و مخالفت درصــد تعیین حق الزحمه 
مهندســان باعث شد تا امســال وزارت راه و 
شهرسازی در تعیین تعرفه مهندسان با وسواس 

بیشتری عمل کند. 

از یک ســو انبوه ســازان معتقد هســتند کــه نباید 
معیار تعرفه خدمات مهندســی، قیمت ماســت باشد 
و مهندســان خدماتــی ارائه نمی کننــد که بخواهند 
خدمات بالایی نیز برای درخواست کنند. از سوی دیگر 
نیز اعضای سازمان نظام مهندسی ساختمان می گویند 
که متاســفانه عدم وجود تعرفه درست باعث به خطر 
افتادن شــأن کاری مهندسان شده و واژه مهندس در 
جامعه اعتبار آنچنانی نــدارد و امروز واژه مهندس در 
ســطح جامعه بعضاً به عنوان شوخی استفاده می شود 
و یکی از دلایل آن بحث معیشــتی مهندســان است.
این اظهارات در نهایت منجر به این شد تا وزارت راه و 
شهرسازی بنا به گفته برخی اعضا و روسای کانون انبوه 
سازان، وزارت راه و شهرسازی در نحوه ابلاغ تعرفه های 
جدید هوشــمندانه عمل کند.تعیین و افزایش تعرفه 
نظام مهندسی ساختمان به میزان سایر مشاغل کشور 
به یکی از مطالبات مهندســان و ســازمان های نظام 
مهندســی تبدیل شده است.  روســای سازمان های 
نظام مهندســی معتقد هســتند که در سال های اخیر 
برای تعیین تعرفه نظام مهندسی ساختمان همواره با 
چالش مواجه بوده اند و در سال های گذشته مشکلات 
متعددی که تبعات اجتماعی نیز در پی داشت به وجود 

آمده است.

آنها معتقد هســتند که هرســاله این دغدغه در بین 
جامعه مهندسان وجود داشته که به دلیل وجود قوانین 
و مقررات ملی ساختمان و از سوی دیگر روش تعیین 
تعرفه، چالش برانگیز بوده و از ۱۸ سال گذشته تاکنون 
این مقررات بازنگری نشده است. حال با تعیین تعرفه 
۲۷ درصدی برای سازمان های نظام مهندسی و ابلاغ 
آن، این چالش باز هم بر ســر جــای خود باقی ماند و 
حل نشد..حمزه شکیب، رئیس سازمان نظام مهندسی 
ســاختمان با اشــاره به اینکــه تعرفــه و حق الزحمه 
مهندســان براساس هزینه ســاخت تعیین می شود و 
فرمول محاســبه تعرفــه حق الزحمه هیــچ تطابقی با 
هزینه ســاخت واقعی ندارد؛ برهمین اساســا از سال 
)۱۴۰۱( درخواست بروزرسانی نرخ تعرفه را به سازمان 

مربوطه ارجاع دادیم.

ë  فرمول محاسبه تعرفه حق الزحمه هیچ تطابقی
با هزینه ساخت واقعی ندارد

او مــی گوید: باید تعرفه و حق الزحمه مهندســان به 
اندازه تعرفه ســازمان نظام پزشکی ۴۰ درصد یا برابر 
بــا افزایش حقــوق کارگران به میــزان ۳۵ درصد در 
ســال جاری افزایش یابد. البته اگر بــر مبنای هزینه 
ســاخت این حق الزحمه تعیین شود باید ۱۰۰ درصد 
افزایش پیــدا کند. غیر از این عدد باشــد بی انصافی 
است.اما از سوی دیگر فرشــید پورحاجت دبیر کانون 
سراســری انبوه سازان مســکن می گوید: افزایش ۲۷ 
درصدی تعرفه مهندسان ساختمان در واقع با بدیهیات 

اقتصاد و حقوق مهندســان و فعالان صنعت ساختمان 
و تورم کشــور تــورم هم خوانی نــدارد.وی در ادامه با 
تاکیــد بر این که معتقدیم باید نــرخ خدمات در نقاط 
کشور شناورتر شــود، اضافه کرد: قطعاً هزینه خدمات 
مهندســی در شمال تهران و در جنوب تهران متفاوت 
اســت. قطعاً هزینه های دفتری و ستادی مهندسان در 
شمال و جنوب تهران با هم خیلی تفاوت دارد. به عنوان 
مثال هزینه دفتر مهندسی در شمال تهران ماهانه ۶۰ 
تا ۱۰۰ میلیون تومان اســت که در مناطق جنوبی این 
هزینه به مراتب کمتر اســت. ایــن موضوع برای کل 
جغرافیای کشورمان صادق است.اما این اظهارات تماما 
نشــان می دهد که در نهایت وزارت راه و شهرســازی 
تصمیم خود را گرفته و آنطور که کانون انبوه ســازان 
می گوید این اقدام وزارتخانه حاوی نکات مثبتی برای 
قانون مداران و نکات تنبیهی است. در واقع وزارت راه و 
شهرسازی سازمان های نظام مهندسی استان ها که بر 
مدار قانون بوده را تشویق کرده و اجازه اعمال این ۲۷ 
درصد را داده که رقم قابل توجهی است.به هر سوی به 
نظر می رسد تعیین حق الزحمه مهندسان ساختمان 
در ســال ۱۴۰۳ و ابلاغ آن از سوی عضو اصلی شورای 
انتظامی نظام مهندســی ســاختمان به ادارات کل راه 
و شهرســازی و سازمان های نظام مهندسی ساختمان 
کشــور جنگ میان انبوه سازان و ســازمان های نظام 
مهندسی ســاختمان را وارد دور تازه ای کرد. حال به 
نظر می رســد باید چاره ای اساســی برای تعیین حق 
الزحمه مهندسان ســاختمان که یکی از ارکان اصلی 
بخش مسکن و ساخت و ســاز هستند اندیشید تا اگر 
نیاز است روشی پیاده شود که این چالش تا حد امکان 

کاهش یابد.

اعتراض سازمان نظام مهندسی به تعیین حق الزحمه ۲۷ درصدی 

درگیری انبوه سازان و مهندسان اوج گرفت

۷۰درصد اقتصاد به صورت مســتقیم یا غیر مستقیم 
تحت تســلط دولت اســت در این حالــت اگر مردم 
بخواهند فعالیت کنند این ســوال مطرح می شــود 
میدان فعالیت ما کجاست؟شــاید با دریافت مالیات 
هایی مثل عایدی بر سرمایه بتوان بخشی از سرمایه 
هایی کــه از این بازار بــه بازار دیگری ســرگردان 
هســتند را جمع کرد اما تا زمانی که محیط کســب 
و کار تســهیل نشود و فضای اقتصاد امن نباشد،نمی 
توان امیدوار بود که شــاهد رشد واقعی تولید باشیم.

در این  خصوص  هوشــنگ شــجری کارشــناس و 
تحلیلگــر اقتصادی در خصــوص چرایی عدم تحقق 
رشــد تولید با توجه به اینکه روی سرمایه گذاری در 
بخش های مولد بسیار تاکید می شود، گفت: موضوع 
مهمی که در هدایت ســرمایه ها به سمت بازارهای 
مختلف براساس هدف اقتصاد ایران که در شعار سال 
مستتر شده یعنی جهش تولید با مشارکت مردم حائز 
اهمیت اســت ناظر به حاشیه سود بازارهای است که 
ازآنهــا به عنوان بازار دلالی یاد می شــود مثل ورود 

ســرمایه ها به سمت بازار طلا یا ارز و خودرو و حتی 
مسکن، چرا که چنین کالاهایی مثل مسکن و خودرو 
یا ارز و طلا کالاهای با دوام هستند بنابراین به دلیل 
بازدهی بالای این بازارها ســرمایه ها به سمت تولید 
نمی روند لذا با وجود چنین شــرایطی بسیار ضعیف 
است گمان کنیم ســرمایه ها راهی تولید شوند.وی 
در ادامه بحث یادآور شــد: بــا توجه به چنبره دولت 
روی بخش های مختلف اقتصاد متاسفانه جایی برای 
سرمایه گذاری مردم در بخش خصوصی باقی نمانده 
یا به قدری ضعیف و ناتوان است که نمی توان انتظار 
داشت سرمایه گذاری مردم حاشیه سود خوبی برای 
آنها ایجاد کند که هم تولید رشــد کند و هم سرمایه 
گذار ســود مناسبی کســب نماید.هوشنگ شجری 
استاد اقتصاد تصریح کرد: ۷۰ درصد اقتصاد به صورت 
مســتقیم یا غیر مستقیم تحت تســلط دولت است 
در این حالت اگر مــردم بخواهند فعالیت کنند این 
سوال مطرح می شود میدان فعالیت ما کجاست؟وی 
در ادامــه بحث یادآور شــد: مدیریت و تصدی گری 

دولــت در بخش هــای مختلف اقتصــاد عامل قطع 
ارتبــاط و بریده شــدن نفس مــردم در بخش های 
مختلف تولیدی اســت چرا کــه دولت فضای بزرگی 
از اقتصــاد را به خود تخصیــص داده لذا جایی برای 
تنفس و فعالیت بخش خصوصی و سرمایه گذاری در 
بخش های مولد باقی نمانده است.هوشــنگ شجری 
کارشناس و تحلیلگر اقتصادی توضیح داد: سود آوری 
دلالی و نوســان گیری متاسفانه دارنده سرمایه ها را 
حتی سرمایه های خرد را به دلال تبدیل کرده است، 
مضاف بر اینکــه به دلیل اینکه در شــرایط بحرانی 
بازدهــی بازارهای غیر مولد به یک باره بســیار بالاد 
می رود طبیعتا ســرمایه ها به سمت معاملات سفته 
بازانه در خرید و فروش ارز و طلا یا مسکن و خودرو 
حرکت می کنند روندی که متاسفانه یکی از خاصیت 
های افزایش تورم به شمار می رود.هوشنگ شجری 
کارشناس و تحلیلگر اقتصادی گفت: شاید با دریافت 
مالیات هایی مثل عایدی بر ســرمایه بتوان بخشی از 
سرمایه هایی که از این بازار به بازار دیگری سرگردان 

هســتند را جمع کرد اما تا زمانی که محیط کسب و 
کار تســهیل نشود و فضای اقتصاد امن نباشد، ضمن 
اینکه حاشیه سود بالایی به سرمایه گذار تعلق نگیرد 
نمی توان امیدوار بود که شاهد رشد واقعی تولید آن 

هم به دست بخش خصوصی و مردمی باشیم.

میدان  فعالیت  مردم دقیقا  کجاست ؟ 

چنبره دولت بر  70درصد اقتصاد

گزارش

شرکت های بزرگ زیر ذره بین
حمید بهزادی / دستیار مردمی سازی سازمان امور مالیاتی 	

تقاطع گیــری داده های مالی به فرآیندی گفته می شــود که در 
آن دولت هــا یا ســازمان های مالیاتی اطلاعــات مختلف مالی و 
شــخصی مشاغل در بخش مودیان حقیقی یا شرکت ها در بخش 
مودیان حقوقی را با هم تطبیق می دهند تا صحت اظهارنامه های 
مالیاتی و درآمدهای گزارش شــده را بررسی کنند.  این روش به 
آنها کمک می کند تا موارد فرار مالیاتی، تخلف یا اشــتباهات در 
اظهارنامه های مالیاتی را شناسایی کنند. این فرآیند با استفاده از 
سیستم های پیشرفته ی تحلیل داده و بعضاً هوش مصنوعی انجام 
می گیرد تا دقت و سرعت بالایی در شناسایی تناقضات احتمالی 
وجود داشته باشد. این روش نه تنها به کاهش فرار مالیاتی کمک 
می کند، بلکه منابع مالیاتی را بهبود بخشیده و اطمینان از عدالت 
مالیاتی را افزایش می دهد.در سال گذشته،  تقاطع گیری داده های 
مالی نقش بســزایی در افزایش شــفافیت و کارایی سازمان  امور 
مالیاتی داشته اســت. این روش نوین، که به واسطه فناوری های 
پیشــرفته و تحلیل داده ها امکان پذیر شــده، پرونده های مالیاتی 
افراد و شــرکت های بزرگ را با دقت بیشــتری بررسی می کند. 
طی این فرایند، اطلاعات متعــددی از منابع مختلف جمع آوری 
شــده و با اطلاعات ثبت شــده توســط مودیان مالیاتی مقایسه 
شــده اســت.  این امر منجر به کشف مواردی شــده که در آن ها 
اختلافــات قابل توجهی بین درآمدهای اظهار شــده و داده های 
موجود وجود داشته است، نتیجه این تطابق داده ها، برخورد قاطع 
بــا پرونده های فرار مالیاتی بوده و ایــن امر به نوبه خود، افزایش 
قابل توجه درآمدهای مالیاتی را به دنبال داشــته اســت.به ویژه، 
تاثیر این فناوری ها در برابر افراد و شرکت های بزرگ و مودیان با 
درآمدهــای کلان که گاهی اوقات از روش های پیچیده برای فرار 
مالیاتی اســتفاده می کنند، بسیار محسوس بوده است. با استفاده 
از  تقاطع گیری داده های مالی، سازمان های مالیاتی موفق شده اند 
کــه مالیات های قابل توجهی را از این افراد و شــرکت ها دریافت 
کنند که در نهایت بــه بهبود عدالت مالیاتی و تامین منابع مالی 
بیشتر برای خدمات عمومی و توسعه کشور منجر شده است. این 
دستاوردها نشان دهنده اهمیت و کارآمدی  تقاطع گیری داده های 
مالــی در مبارزه با چالش های مالیاتی معاصر اســت. با توجه به 
پیامدهایی کــه  تقاطع گیری داده های مالی بــرای مودیانی که 
داده های نادرست ارائه می دهند به همراه دارد، این روش می تواند 
به ابزاری برای ترســیم خطوط قرمز و حدود قانونی تبدیل شود.  
وقتی شــرکت ها و افراد می دانند که داده هــای مالیاتی آن ها به 
دقت بررسی و تحلیل می شــود، احتمال کمتری وجود دارد که 
آن ها ســعی کنند از طریق ارائه اطلاعات ناقص یا نادرســت به 
فرار مالیاتی دســت بزنند، بنابراین اجرای موفقیت آمیز و مداوم 
 تقاطــع گیری داده های مالی می تواند تاثیر قابل توجهی در رفتار 
مالیاتی شــرکت ها و مشــاغل خاص با درآمدهای کلان داشــته 
باشد. این فرآیند، وقتی به طور منظم و دقیق اجرا شود، می تواند 
به عنــوان بازدارنده ای قــوی برای جلوگیــری از ارائه اطلاعات 
نادرســت عمل کند.در مورد چگونگی شناسایی مودیان مالیاتی 
جدید و همچنین پایــان فرار مالیاتی مودیان حقوقی بزرگ باید 
گفت  اجــرای موفقیت آمیز و مداوم تقاطع گیری داده های مالی 
می تواند تاثیر قابل توجهی در شناســایی رفتار مالیاتی شرکت ها 
و مودیان با درآمدهای کلان داشــته باشد. این فرآیند، وقتی به 
طور منظم و دقیق اجرا شود، می تواند به عنوان بازدارنده ای قوی 
برای جلوگیری از ارائه اطلاعات نادرســت و نامتقارن عمل کند. 
به عنوان مثال در سال گذشته با پیگیری تقاطع گیری داده های 
مالی، ۸۰۷ مورد از بزرگترین مودیان حقوقی کشــور، سهم ۳۰ 

درصدی در پرداخت کل درآمدهای مالیاتی کشور داشته اند.

یادداشت



دبیر کانون سراســری انبوه سازان با بیان این که اطلاعی از جرئیات مذاکره 
شهرداری تهران با چینی ها نداریم، گفت: حاضر نیستیم تحت هر شرایطی 
کار کنیم.فرشــید پورحاجت ، در واکنش به اظهارات مدیرعامل سازمان 
نوســازی شهر تهران در خصوص آخرین وضعیت مذاکره با چینی ها برای 
ساخت و ساز مسکن با بیان این که به عنوان بخش خصوصی ساخت و ساز 
مسکن و ساختمان هیچ اطلاعی از مذاکرات و توافقات احتمالی آن نداریم، 
افزود: ای کاش قبل از وارد شــدن به فرآیند مذاکرات با چینی ها و امضای 
قرارداد، بخش خصوصی را دعوت کرده و جلســاتی برگزار می کردند.وی 
توضیح داد: توافق با چینی ها باید متناسب با ظرفیت های بخش خصوصی 
ایرانی انجام شــود و می توانســتیم برای ورود و انتقال فناوری برنامه ریزی 
کنیم.دبیر کانون سراسری انبوه سازان یادآور شد:گفته می شود از پیمانکاران 
و نیروی کار ایرانی برای ســاخت و سازها استفاده می کنیم،  باید ببینیم 
اساســا با این وضعیت محرمانه و عدم اطلاع از جزئیات توافق با چینی ها، 
آیا بخش خصوصی رغبت دارد در پروژه  مذکور حضور داشته باشد یا خیر.
پورحاجت گفت : نکته دیگری که باید به آن توجه شود فناوری چینی است.

واکنش انبوه سازان به مشارکت چینی ها 
در ساخت مسکن

بررســی ها نشان می دهد، قیمت شوینده ها، در فروردین امسال نسبت 
به اســفند سال گذشــته، ۵ درصد افزایش پیدا کرده است.در بررسی 
انجام شــده میزان خرید شــوینده ها در فروردین نسبت به اسفند 33 
درصد کمتر شــده که با توجه به رسوم آخر ســال و خانه تکانی، این 
کاهــش خرید منطقی به نظر می رســد.با توجه بــه اینکه، مرکز آمار 
میانگین تورم در یک ســال گذشــته را 42 درصد اعلام کرده، رشــد 
قیمت شــوینده ها کمتر از تورم ســالانه بوده، اما به نظر می رسد این 
رشــد قیمت هم بر میــزان خرید اثرگذار بوده .صنعت شــوینده ها با 
معضل قیمت گذاری دســتوری از طرف دولت مواجه اســت و از سوی 
دیگر تامین ارز به خوبی و بهنگام انجام نمی شــود. البته قرار اســت 
قیمت گذاری دســتوری به زودی حذف شــود که با این اتفاق اگرچه 
افزایــش قیمت محصولات اتفاق می افتد، اما پس از مدتی بازار خود را 
بر اساس عرضه و تقاضا به تعادل می رساند. در این باره علیرضا کیانی، 
نایب رئیس انجمن صنایع شــوینده « گفت:بزودی صنایع شوینده به 
گروه چهارم که فاقد قیمت گذاری دســتوری اســت، منتقل می شوند. 

مواد شوینده
 گران شد 

اکبر محمودی/ گروه  اقتصاد 

   شیوه نامه فروش اینترنتی نان به زودی ابلاغ می شود
مرکز توسعه تجارت الکترونیکی )مرکز تتا( اعلام کرد: پیش نویس شیوه نامه فروش نان مسطح )سنتی/ صنعتی( به صورت 
غیرحضوری توســط سکوها و فروشــگاه های اینترنتی، فروش تلفنی و غیره تدوین شــده که پس از طی مراحل تصویب 
به زودی ابلاغ خواهد شد.فروش اینترنتی نان، به عنوان یکی از نوآوری های این صنعت، نه تنها راه برای دسترسی آسان تر 
مردم به این محصول حیاتی اســت، بلکه گامی بزرگ در جهت هوشمندسازی و بهینه سازی فرآیند توزیع و فروش نان به 

شمار می رود. در حال حاضر، فروش اینترنتی نان های سنتی عموماً در شهرهای بزرگ کشور رواج دارد .

ریال برون مرزی اجرایی می شود
رئیس کل بانک مرکزی ضمن تأکید بر افزایش قدرت مدیریت بیشتر بر منابع ارزی خارج از کشور از تفکیک 
سیاســت تجاری از سیاست ارزی خبر داد و گفت: ابزار "ریال برون مرزی" با روسیه بزودی عملیاتی می شود. 
محمدرضا فرزین رئیس  کل بانک مرکزی در نشســت تخصصی و هم  اندیشی با رئیس، هیات رئیسه و جمعی 
از اعضای اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران ضمن بررسی دغدغه  ها و مشکلات فعالان اقتصادی 
بخش خصوصی، تولیدکنندگان و صادرکنندگان کشــور در حوزه های مختلف و احصاء راهکارهای برون رفت 
از برخی موانع و عملیاتی ســازی پیشنهادهای مشخص در سیاست  های تجاری و ارزی، دستورات لازم جهت 
تســهیل در برگشــت ارز و روند کاری فعالان اقتصادی و تجاری کشــور صادر کرد.فرزین گفت: برنامه بانک 
مرکزی در ســال جاری در قالب سیاســت تثبیت، تعمیق و ثبات  بازار ارز از طریق مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران اســت.وی تصریح کرد: امســال با برنامه و سیاست اعتباری مشخص و هدف گذاری شده و با روش های 
تامین مالی تعهدی و استفاده از اقلام زیرخط ترازنامه بانک ها به دنبال تامین مالی غیرتورمی در بخش های 

تولیدی هستیم.

۵۶۰ هزار میلیارد تومان پول در بورس پارک شده است 
یک کارشــناس بازارهای مالی به توزیع نامناســب در بازار سرمایه اشــاره کرد و گفت: ۸۶۵ همت معادل ۶۵ 
درصد )۵۶۰ همت( پول و ســرمایه در صندوق های درآمد ثابت پارک شده  است. فردین آقابزرگی، کارشناس 
بازارهای مالی گفت: متاســفانه سیاست گذاری در بازار سرمایه به شکلی صورت گرفته که کارنامه قابل قبولی 
به ثبت نرســیده که این سیاســت ها را می توان در ۳ شاخص کلی مورد نقد و بررسی قرار داد.آقابزرگی اولین 
پارامتر مورد بررســی را عدم توزیع مناســب منابع خواند و گفت: توزیع نامناسب در بازار سرمایه را می توان 
اینطور تعبیر کرد که ۸۶۵ همت معادل ۶۵ درصد )۵۶۰ همت( پول و ســرمایه در صندوق های درآمد ثابت 
پارک شــده  است.وی افزود: خود این موضوع به وضوح نشــان می دهد که برخی سیاست گذاری ها تمایل به 
انتقال ســرمایه به بازار پول را دارد که توفیقی در بازار سرمایه ایجاد نخواهد شد.آقابزرگی به ادامه توضیحات 
خود پرداخت و گفت: ســال ۹۵ حدود ۲۵ همت ورود پول حقیقی به بازار ســرمایه را تجربه کردیم؛ اما این 
پایان کار نبوده و در ســال های ۱۴۰۰، ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ به ترتیب ۴۰، ۶۰ و ۸۵ همت خروج پول حقیقی را 

شاهد بودیم .
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سال هاست زباله های ســراوان گیلان تبدیل به 
چالشی ملی شده است، رئیس جمهور و وزیر کشور 
طی بازدیدهایی از منطقه، حل مشکل را به فردای 
نیامده موکول کردند به گونه ای که مردم از انتشار 
اخبار خوشایند در مورد ساماندهی زباله های این 
استان ناامید شده اند و آنچه می بینند با چیزی که 
می شنوند زمین تا آسمان متفاوت است و گاهی 
فاصله همین دیدن و شنیدن به قیمت جان مردم 

این سرزمین تمام می شود.

 محمدرضا احمــدی نماینده مردم رشــت و خمام در 
مجلس با بیان اینکه زباله های گیلان در سایه بی توجهی 
تبدیل به مسئله ملی شــده می گوید: مسئله زباله های 
ســراوان را از زمان راهیابی به مجلس یازدهم پیگیری 
کرده ام، از منطقه سراوان باید به عنوان یکی از مکان های 
انتقال پســماند زباله های گیلان یاد کرد که تبعات این 
مســئله به کل ایران باز می گردد.وی با اشــاره به اینکه 
گیلان رتبه نخست ابتلا به سرطان در کشور را داراست، 
تاکید می کند: شیرابه های زباله ها که در واقع درست آن 
"زهرآبه" اســت وارد سفره های زیر زمینی استان گیلان 
شــده  و زنجیره غذایی مردم را با پــرورش دام و تولید 
محصولات کشاورزی تحت تاثیر قرار می دهد، به گونه ای 
که تبعات آن را در تغذیه و ســلامتی مردم این اســتان 
شــاهد بودیم.رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان با 
بیان اینکه هر ســاله با شــدت گیری گرما شاهد رشد 
حشــرات و بوی تعفن در منطقه سراوان هستیم، یادآور 
شــد: هر بار تجمع و تحصن مردم در منطقه سراوان با 
وعده و وعید به فردای نیامده موکول شــده، در گیلان 
حدود ۱۷ شهرستان وجود دارد که همگی زباله هایشان 

را به منطقه سراوان انتقال می دهند.
ë  بازدیدهــای بی نتیجه از منطقه ســراوان در

دولت های مختلف
احمدی بــا بیان اینکه در دولت قبلــی وعده  و وعیدها 
و روز شــمارهای مختلف برای حل مسئله پسماندهای 
منطقه سراوان در نظر گرفته شد که متاسفانه هیچکدام 
به نتیجه مطلوب نرسید، یادآور شد: در دولت سیزدهم 
تلاش شد تا جلســات و بازدیدهای میدانی با مسئولان 
ملی و استانی، شــخص رییس جمهور و وزیر کشور در 

خصوص حل مســئله زباله های سراوان گذاشته شود تا 
ایــن موضوع منجر به بیمــاری و در نهایت مرگ مردم 
گیلان نشــود.وی با بیان اینکه در ســال ۱۴۰۰ شخص 
رئیس جمهور و وزیر کشور قول حل این معضل را برای 
سال ۱۴۰۱ دادند، تصریح کرد: در بازدید وحیدی وزیر 
کشــور از دپوی زباله ۲۵ هکتاری ســراوان، وعده پایان 
انتقال زباله در پایان ســال ۱۴۰۱ را دادند، برای تحقق 
این مهم بودجه ویژه اختصاص داده شــد و مســئولان 
استانی پای کار آمدند اما نه تنها قول دولت صادق الوعد 
به سرانجام نرسید بلکه منجر به تحصن مردم در منطقه 
شــده و در نهایت با برخورد قهری پلیس مردم متواری 

شدند.
احمدی در ادامه به وعده مســئولان اســتانی مبنی بر 
سروسامان دادن زباله های سراوان در سال ۱۴۰۱ اشاره 
کرد و گفت: با پیگیری های صورت گرفته از مســئولان 
استانی در خصوص زباله های سراوان تنها پاسخ محرمانه 
بودن ماجرا را شــنیده ام! و با هر پیگیری که این مسئله 
به کجا رسید، پاســخ قانع کننده ای دریافت نکرده و در 
نتیجه به این موضوع پی برده ام که اقدام موثری صورت 
نگرفته اســت.رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان با 
انتقاد از جشن صوری پایان ورود زباله به سراوان، یادآور 
شــد: در سال ۱۴۰۱ مســئولان با یک جشن صوری با 
عنوان پایان ورود زباله ســراوان اقدام به درختکاری در 
اطراف این منطقه کرده و دستور جمع آوری سطل های 
زباله منطقه صادر کردند که این مســئله جای ســوال 
داشت آیا سراوان گیلان تبدیل به زباله دانی شده است؟! 

بعد از برگزاری چنین مراسم صوری در نشستی با حضور 
استاندار، امام جمعه گیلان، فرماندهان سپاه، اطلاعات، 
دو نفــر از فرماندهــان گیلان و..… عنوان شــد محل 
جدیدی برای دفع زباله ها ســراوان نیست؛ باید منطقه 
جدیدی برای دفن آنها در نظر بگیریم که در نهایت مقرر 
شد ۲۸ آبانماه ۱۴۰۲ محل جدیدی برای انتقال زباله ها 

و حتی لندفیل جدید مشخص شود.
احمدی بــا انتقاد از وعده های بی ســرانجام و برگزاری 
مراســمات پایــان ورود زباله به گیلان، یادآور شــد: از 
مسئولان استانی گرفته تا رسانه ملی به گونه ای وعده های 
بی سرانجام را خبر ساز کردند که گویا در گیلان حضور 
ندارنــد و نمی بینید، حتی با حذف ســطل های زباله در 
روســتاها مردم را به مســیر دفن پســماندها در زمین 
همچــون گذشــتگان هدایت می کنند بــدون توجه به 
اینکه در گذشــته مردم زمین های کشاورزی داشتند و 
کالاهای تولید شده در بسته های تجزیه ناپذیر همچون 
پلاستیک نبوده اســت.منتخب مردم رشت در مجلس 
دوازدهم با تاکید بر اینکه گوش شــنوایی برای شنیدن 
صحبت های مردم نیســت، اظهار داشــت: قرار بود در 
ســال ۱۴۰۲ زباله ها به لندفیل جدید در اطراف رودبار 
و منجیل منتقل شــود که طی پیگیری و بازدید صورت 
گرفته مشخص شــد چنین اقدامی انجام نشده است و 
برای عدم تحقق چنین برنامه ای به رئیس جمهور و وزیر 
کشور نامه ای ارسال شد تا این مسئله پیگیری شود.وی 
با بیان اینکه مردم روستای لاکان از شیرابه و بوی تعفن 
زباله در رنج هستند، می گوید: نه تنها مسئله پسماندها 

در آبانماه سال گذشته به ســرانجام نرسید بلکه رئیس 
جمهور قول سروســامان دادن زباله های ســراوان را در 
پایان سال ۱۴۰۲ دادند.احمدی گفت: امروز در ماه های 
آغازین ســال ۱۴۰۳ نه لندفیل جدیدی وجود دارد و نه 
وعده های دیروزی به ســرانجام رسیده است، چرا صدای 
مردم گیلان تاکنون شــنیده نشده است؟!نماینده مردم 
در مجلــس یازدهم با بیان اینکــه گیلان دیگر ظرفیت 
پذیریش زباله جدید را ندارد، اظهار داشــت: "شــنیدن 
کی بود مانند دیدن" بنده با چشــمان خود می بینیم که 
مردم ســراوان چگونه به بهانه ســرطان از بین می روند، 
کارشناسان متعددی برای تفکیک زباله ها و شیرابه ها به 
ســراوان آورده شدند اما متاسفانه دست های پشت پرده 
با بهانه هــای مختلف مانع ورود آنها به مســئله معضل 
ســراوان شده اســت.وی با بیان اینکه تاکنون مسئولان 
توانایی سروســامان دادن زباله های سراوان را نداشتند و 
هر شهرستان باید مســئولیت تفکیک زباله های خود را 
بپذیرد، تصریح کرد: امروز رشــت ظرفیت زباله های۱۷ 
شهرستان دیگر را ندارد، از همین تربیون اعلام می کنم 
به داد مردم گیلان، سنگر، سراوان، رشت برسید.احمدی 
با بیان اینکه من جزیی از مردم اســتان گیلان هستم و 
به جرأت می گویم پیشــانی سبز ایران امروز در محاصره 
زباله ها اســت، تاکید کرد: رســانه ها امروز باید واقعیت 
مردم سراوان را منتشر کنند که درگیر بیماری سرطان 
هستند، رسالت رسانه ها در درجه اول فارغ از تمام رابطه 
بازی ها انعکاس واقعیت زندگی مردم است.رییس مجمع 
نمایندگان اســتان گیلان در مجلس یازدهم با انتقاد از 
ابعاد زیانبار زباله های ســراوان، یادآور شد: از گردشگری 
استان گیلان تا ابعاد سلامتی و محیط زیست این استان 
درگیر مسئله زباله ها هستند، دو رودخانه زرجوب و گوهر 
رود در قلب این استان شــمالی نیازمند ۱۱۶۰ میلیارد 
تومان اعتبار برای بهسازی اســت که بخشی از نابودی 
آنها در ارتباط با زباله های رها شــده بــه داخل این دو 
رودخانه است از وزیر نیرو درخواست داریم توجه ویژه ای 
در خصوص این مهم داشته باشد تا ابعاد گسترده تری از 
ماجرا را شاهد نباشیم.احمدی با بیان اینکه آب فاضلاب 
شهرستان رشــت صرف تولید محصولات کشاورزی این 
اســتان شده اســت، تاکید کرد: از رئیس جمهور و وزیر 
کشور درخواست دارم این مسئله را در اولویت های خود 
قــرار دهند، امروز زباله ها بلای جان مردم گیلان شــده  

است.

جامعه

سال هاست زباله های گیلان به چالشی ملی تبدیل شده است

سپردن حل مشکلات به فردای نیامده 

رئیس اداره پایش زنجیره تامین داروی ســازمان 
غذا و دارو، در خصوص میزان دسترســی بیماران 
به انواع داروها، گفت: به طور کلی دسترســی به 
دارو سطوح مختلفی دارد و ممکن است بیماران 
در مورد این موضوع اطلاعات کافی نداشته باشند.
محمدحسین متولی، با اشاره به دلایل دسترسی 
دشــوار به برخی از داروها در برخی داروخانه ها، 
تصریح کرد: ممکن اســت یک داروخانه به دلایل 
مختلف از جمله مسائل مالی با شرکت های توزیع 
کننده ۳۰۰ قلم دارو را درخواســت نکرده باشد و 
یا ممکن است یک داروی ساده به دلیل مشکلات 

نقدینگی در شرکت های پخش دارویی بزرگ نیز 
موجود نباشــد و یا در اختیار پخش های کوچک 
که تعــداد ویزیتــور محدود و پوشــش محدود 
دارند، موجود باشد.وی افزود: ممکن است برخی 
از اقلامــی که تحت عنوان عدم دسترســی دارو 
مطرح می شود اصلًا در گروه داروها نبوده و صرفاً 
فرآورده مکمل از نوع یک برند خاص باشد.متولی 
خاطرنشــان کرد: باید توجه کرد که برخی دیگر 
از مواردی که از آن به عنوان عدم دسترســی یا 
دسترسی دشوار یاد می شود این است که آیا این 
دارو اصلًا در فهرست رسمی کشور موجود هست. 
به گفته وی، برخی بیماران نیز دنبال دارو با برند 
خاصی هستند که به دلیل سیاست های حمایت 

از تولید داخل واردات داروهای دارای مشابه تولید 
داخل، محدود و یا ممنوع است.وی با بیان اینکه 
اساســاً عدم دسترسی و دسترســی دشوار دارو 
همواره همه جای دنیا وجود دارد، افزود: مســئله 
مهم این است که چه دارویی با چه سطح اهمیتی 
برای چــه مدتی دیر تأمین شــود؛ به طور کلی 
تعریــف ما از دیر تأمینی ژنریک دارو با موجودی 

زیر یک ماه در سطح پخش است.

یک مقام مسئول در سازمان غذا و دارو پاسخ داد؛

چرا عدم دسترسی به دارو اتفاق می افتد؟

علائمی که از بیمار بودن لوزالمعده )پانکراس( 
                                                                              خبر می دهند را بشناسید

کاهش وزن بی دلیل

ظاهر غیرطبیعی مدفوع

تهوع بعد از خوردن غذای چرب

درد داخلی بدن

دیابت

اینفوگرافیک اختصاصی

معمای کف و سقف مجاز حجاب
تبسم نمازی / روزنامه نگار 	

ادامه ار صفحه یک- همین چند سال پیش بود که سردار رادان فرمانده 
نیروی انتظامی، پوشیدن چکمه را مظهر تبرج و آن را غیر قانونی اعلام کرده 
بود. اما چرا این مناقشه در جامعه ایران قابل حل نیست؟ بسیاری از تحلیلگران 
سیاســی و اجتماعی دلیل تداوم چالش میان حکومت و مردم بر سر حجاب 
را عدم پذیرش این قانون از سوی مردم می دانند. اما به نظر می رسد مسئله 
فراتر از این امر اســت.در جوامع اقتدارگرا، اغلب قوانینی وضع می شــود که 
مقبول عامه نیست ولی همان قوانین،بی کم و کاست با قدرت از سوی حکومت 
اعمال می شود. در ایران، با استناد به دین مبین اسلام که دین اکثریت قاطع 
مردم اســت، قوانین شریعت اجرا می شود. اما افراد برداشت های فردی خود 
را از برخی امر دینی دارند. از سوی دیگر بخش بزرگی از قوانین شرع، بیشتر 
امری فردی اســت که تعهد فرد به خدای او و مجازاتش هم الهی اســت. بر 
همین مبنا، افراد، اعمال مجازات از سوی حکومت، برای امری که بین آنها و 
پروردگارشان است را نمی پذیرند. با این حال مشکل در این هم نیست چرا که 
آن چیزی که به نام حجاب در ایران مورد مناقشه بین افراد جامعه با حکومت 
شده، چندان ربطی به پوشش شرعی ندارد. بر اساس شرع اسلام جز وجه و 
کفین هیچ بخشی، حتی به اندازه یک تار مو از بدن زن، نباید در معرض دید 
نامحرم باشد. چنین حجابی در ایران در بین اکثریت زنان جامعه رواج ندارد و 
آن حدی هم که حکومت بدان رضا داده بسیار نازلتر از حد شرعی است. اما 
همین میزان از حجاب مورد تایید حکومت هم مقبول بخش بزرگی از جامعه 
نیست و خود نظام سیاسی هم به این واقعیت اگاه است کماینکه وقتی فرمانده 
نیروی انتظامی دلیل عدم ورود روسای سابق جمهوری، به مسئله برخورد با 
بی حجابی را، ترس آنها از ریزش آرایشان می داند، یعنی او به زبان دیگر می 
گوید که کاندیدای ریاست جمهوری که مدافع برخورد با بی حجابان باشد در 
انتخابات رقابتی رای نمی آورد، چرا که اکثریت مردم موافق برخورد ماموران با 
بی حجابی نیستند.از سوی دیگر حکومت مایل است که اجبار به حجاب را در 
محدوده امر دینی نگه دارد تا آن را نه خواست حکومت و امری حکومتی بلکه 
خواســت خدا و دین قلمداد کند و چون این حجاب با حجاب شرعی تفاوت 
فاحشی دارد، قادر به تعیین حدود و ثغور برای آن نیست و قوانین مربوط به 
آن هم دقیقا به همین علت از منطق کافی برای اجرا برخوردار نیستند؛ برای 
مثال همانگونه که در بالاتر هم گفته شد یک روز پوشیدن چکمه جرم بود و 
امروز نیست یا پوشش مهسا امینی که در آن روز توسط پلیس دستگیر شد 
امروز دیگر نه تنها جرم نیست که حتی آرزوی حکومت است یا مثلا اگر زنی 
امروز با پوشیدن کلاه تمام موهای خود را به پوشاند مرتکب جرم شده اما اگر 
یک شال ده سانتی متری بر سر کند که ده سانت از موهایش از جلو و نیم متر 
موهایش از عقب پیدا باشد از منظر قانونی ایرادی ندارد. در واقع نظام سیاسی 
قادر نیســت که معیار شفافی را به عنوان پوشش حکومتی مشخص کرده و 
همان را اعمال کند. در این شــرایط نه مردم می دانند تکلیفشان با حکومت 
چیست نه مامور حکومت می داند که دقیقا از مردم چه می خواهد. در واقع 
چیزی در میان است که سقف و کف آن نامشخص است. حال چگونه ممکن 
است قانونی لازم الاجرا شود اما حدود آن مشخص نباشد؟ تا کنون تنها ماده 
قانونی برای حجاب تبصره ماده ۶۳۸ قانون مجازات اسلامی بوده که در آن بر 
رعایت حجاب شرعی که همان وجه و کفین است تاکید شده و اگر قرار باشد 
نیــروی انتظامی قانون مربوط به حجاب را اجرا کند باید بر همان مبنا، همه 
زنانی که حتی یک تار مویشان پیداست را دستگیر کنند. در قانون جدید هم 
که هنوز تصویب نشــده بر پوشیدگی همه موی سر بانوان تاکید شده است. 
یعنی در هر صورت باید حکومت اول مشخص کند چه میزان از برهنگی سر 
مجاز اســت. قطعا حکومت نمی تواند شفاف اعلام کند که مثلا بیرون بودن 
بخشی از موی سر ایراد ندارد چرا که این دیگر حجاب شرعی نیست. در آن 
صورت باید اعلام کند که این یک پوشش اجباری حکومتی است اما حاکمیت، 
مایل نیســت در مظان چنین اتهامی قرار گیرد و به اقتدارگرایی در حجاب 
متهم شود ولی تا زمانی که تکلیف حد و مرز تشخیص حجاب از بی حجابی 
روشن نشود، خروجی این قانون ،جز نمایش نزاع مردم و حکومت، چیز درخور 
دیگری ندارد و این چالش، به دلیل اجرای سلیقه ای از سوی مجریان و مردم 

اجتناب ناپذیر است.

سرمقاله

بیماران تالاســمی با دو بحران جدی مواجه اند که 
اولین موضوع معضل تهیه دارو است و موضوع بعدی 
که متأســفانه اثر ســو بر دریافت خدمات درمانی 
بیماران می گذارد.یونس عرب رئیس انجمن تالاسمی 
ایران گفت: سال گذشته به رغم اعلام مدیرکل وقت 
دارو و مــواد تحت کنترل ســازمان غذا و دارو که با 
افتخار اعلام کــرده بود ۴ میلیون و ۹۰۰ هزار ویال 
داروی تزریقی خارجی برای بیماران تالاسمی تأمین 
خواهد شد، اما متأسفانه تنها ۵۰ درصد این تعداد در 
کشور تأمین و توزیع شد.وی افزود: وقتی بر اساس 
اعــلام معاونت درمان وزارت بهداشــت نیاز داروی 
تزریقی بیماران تالاســمی سالانه ۱۰ میلیون ویال 
است، معاونت دیگری اجازه ندارد کمتر از آن مقدار 
تعیین کند.در سال ۱۴۰۲ حدود ۵ میلیون و ۱۰۰ 
هزار ویال کمبود داروی تزریقی بیماران تالاســمی 
داشــته ایم که به گفته مسئولین بهترین وضعیت 
تأمین داروی خارجی در چندین سال گذشته بوده 
است.برآورد نیاز بیماران تالاسمی ۱۲ میلیون ویال 
آمپول تزریقی در سال است که متأسفانه با آمارهای 
اعلام شده از سوی مسئولین وزارت بهداشت مغایرت 
دارد.وی تاکید کرد: سازمان غذا و دارو آمار خود را از 
طریق داده های سامانه رهگیری و ردیابی و کنترل 

اصالت فرآورده های سلامت محور )TTAC( اعلام 
می کند در حالی که این شــیوه اشتباه است زیرا ما 
در چندین سال گذشته به دلایل متعددی از جمله 
تحریم ها، کاهش مقطعی تولید دارو در داخل کشور 
به خاطر ترغیب شــرکت های دارویــی برای تولید 
داروهای کرونا آمار مصرفی خوبی را نداشــته ایم. به 
طور مثال در سال ۱۴۰۰ تنها در مجموع یک میلیون 
و ۴۰۰ هزار داروی مخصوص تالاسمی به دست آنان 
رسید که خیلی کمتر از نیاز ســالانه بیماران بوده 
است.مشکلات به وجود آمده بر سر راه تأمین داروی 
بیماران تالاسمی منجر به افزایش میزان تلفات در 
این بیماران شده اســت و در سال ۱۴۰۲، ۲۹۶ نفر 
از بیماران تالاسمی به دلیل مشکلات دارویی جان 
خود را از دست داده اند.از ابتدای سال جاری بر خلاف 
ادعای ســازمان غذا و دارو بــر ارائه رایگان داروهای 

بیماران تالاسمی، متأسفانه برای داروی این بیماران 
مبلغی آن هم با افزایش هزینه دریافت می شود.این 
افزایش چراغ خاموش قیمت دارو برای بیماران خیلی 
زیاد است.صندوق حمایت از بیماران خاص و صعب 
العلاج در ســال ۱۴۰۰ با تصویب در هیئت وزیران 
توسط معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شد و فعالیت 
خود را آغاز کرد.عرب، با عنوان اینکه پیش از روی کار 
آمدن صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج در 
کشور هر بیمار خدمات را به صورت رایگان از مراکز 
ارائه دهنده خدمات درمانی دریافت می کرد و سپس 
دانشگاه های هر شهر مابه التفاوت هزینه ها و پرداختی 
بیمه ها را از محل نشاندار بیماران خاص به آن مراکز 
پرداخت می کرد، گفت: الان صندوق اعلام می کند 
بیمار به مراکز مربوطه ارائه دهنده خدمات درمانی 
اعم از دولتی یا خصوصی مراجعه کند و خود بیمار 
کل هزینه ها را پرداخت کند و سپس با فاکتورهای 
پرداختی به بیمه مراجعه کند و منتظر بماند که آیا 
بیمه سلامت هزینه های پرداختی آن بیمار را جبران 
کند یا خیر.عرب افزود: در ابتدای کار اعلام کردند که 
تا ۵۰ میلیون تومان هزینه های درمانی و دارویی هر 
بیمار تالاسمی را پرداخت خواهند کرد و با احتساب 
۲۰ هزار بیمار تالاســمی برآورد می شود که طی دو 
ســال گذشته دو هزار میلیارد تومان از پول بیماران 

تالاسمی نزد صندوق صعب العلاج گم شده است.

حمایت هایی که فقط در حد حرف ماده اند

بیمار تالاسمی؛ از درد تا دارو

پرداخت ناقص سهم وزارت بهداشت از بیمه شخص ثالث
علی خسروجردی / گروه جامعه 	

معاون درمان وزارت بهداشت درباره درمان رایگان مصدومان تصادفات و چگونگی تامین منابع آن، گفت: مشخص است که اعتبار درمان رایگان مصدومان تصادفات از محل ۱۰ درصد حق بیمه شخص 
ثالث تامین می شود که متاسفانه کامل پرداخت نمی شود و وزارت بهداشت در این زمینه دچار کسری هزینه ای است.دکتر سعید کریمی افزود: سال گذشته در این زمینه هشت همت )۸ هزار میلیارد 
تومان( بودجه مصوب شد که دو همت آن برای تملک دارایی و شش همت هم هزینه ای بود؛ اما نهایتا آنچه که به وزارت بهداشت از این محل تحویل داده شد ۳.۲ همت بود.هزینه های ما برای درمان 
رایگان مصدومان ترافیکی در سال ۱۴۰۲ )طی ۱۰ ماه اول سال گذشته( بالغ بر ۶هزار میلیارد تومان بوده اما پولی که در این زمینه به ما پرداخت شده بالغ بر ۳.۲ همت بوده است و همین موضوع هم 
باعث ایجاد کسری برای وزارت بهداشت است.وی افزود: برای حصول ۱۰ درصد حق بیمه شخص ثالث سهم وزارت بهداشت جهت درمان رایگان مصدومان تصادفات،  پیگیری های لازم را انجام داده ایم؛ 

بیمه مرکزی هم در این زمینه قول داده اند که پیگیری کنند.
هزار

محبوبه اشرفی پیمان / گروه جامعه

حبیب احسنی پور / گروه جامعه

حبیب احسنی پور / گروه جامعه
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اخبار استانها

اخبـار اخبـار 

 عملیات اجرایی ایستگاه پمپاژ فاضلاب 
گناوه آغاز شد کوی مطهری شهر 

بوشهر- زینب اشکن پور ،خبرنگار یادگار امروز: ابوالحسن عالی 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر در تشریح این خبر 
اظهار داشــت: با احــداث این پروژه ۱۵ کیلومتر شــبکه و بالغ بر ۲ 

هزار مشترک تحت پوشش شبکه فاضلاب قرار خواهد گرفت.
وی بیــان کرد: گناوه در اجرا شــبکه فاضلاب از شــهرهای پیشــتاز 
کنون احداث شبکه فاضلاب آن پیشرفت  اســتان بوشهر است و ا

فیزیکی بیش از ۹۰ درصدی دارد.
عالی ادامه داد: همزمان با احداث شــبکه فاضلاب در شــهرهای 
دیلم و بوشهر نیز با روند و شتاب بسیار خوبی در حال اجرا است.
کــرد:  مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــلاب اســتان بوشــهر تصریــح 
در دولــت ســیزدهم گام هــای مهــم و موثــری برای تکمیــل پروژه 
فاضلاب شهرهای ساحلی استان بوشهر برداشته شده به نحوی 
که این پروژه در شــهرهای گناوه و دیلم وارد ایســتگاه پایانی شده 

است.
عالی افزود: پروژه فاضلاب محلات جنوبی شــهر بوشــهر نیز که در 
هفته دولت ســال گذشــته عملیاتی با استفاده از ظرفیت سرمایه 

گذار بخشی خصوصی با روند خوبی در مسیر اجرا است.

" قاچاق لوازم یدکی در "خمینی شهر
اصفهان- مریم مومنی ،خبرنگار یادگار امروز: فرمانده انتظامی 
شهرســتان خمینی شــهر از کشــف لوازم یدکی قاچاق به ارزش 40 

میلیارد ریال از یک انبار خبر داد.
ســرهنگ"غلامرضا براتی بیان داشــت: در راســتای طرح مقابله با 
قاچاق کالا و برخورد با مخلان نظام اقتصادی، مأموران فرماندهی 
انتظامی شهرستان خمینی شهر با اقدامات  هوشمندانه پلیسی 
از نگهداری لوازم یدکی خودرو خارجی در یکی از انبارهای ســطح 

شهر مطلع و بررسی موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.
وی افزود: ماموران  ضمن هماهنگی با مرجع قضائی به انبار مورد 
نظر اعزام و در بازرسی صورت گرفته از محل موفق به کشف تعداد 
قابــل توجهــی  لــوازم یدکی خــودروی قاچــاق بــه ارزش 40 میلیارد 

ریال شدند.
فرمانــده انتظامــی شهرســتان خمینی شــهر در پایان با اشــاره به 
اینکــه در ایــن خصــوص یــک متهــم شناســایی و پس از تشــکیل 
پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضائی تحویل داده 
شــد، از شــهروندان خواســت در صــورت اطلاع از هرگونــه فعالیت 
مجرمانه در زمینه احتکار و قاچاق کالا، مراتب را از طریق تماس با 

مرکز فوریت های 110 به پلیس اطلاع دهند.

با ۱۲ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری؛

کیلوولت ایثار امیدیه  احداث شد پست برق ۴۰۰ 
اهواز- شهرام هزاریان، خبرنگار یادگار امروز: مدیرعامل شرکت 
بــرق منطقه ای خوزســتان گفت: پســت برق ۴۰۰ کیلوولــت ایثار با 
ظرفیــت ۶۳۰ مگاولت آمپر و ارزش ســرمایه گذاری بیــش از ۱۲ هزار 

میلیارد ریال در شهرستان امیدیه احداث و وارد مدار شد.
علــی اســدی اظهار کرد: عملیات احداث پســت دائــم ۴۰۰ به ۱۳۲ 
کیلوولــت ایثــار شــامل تأمیــن تجهیــزات، عملیــات ســاختمانی، 
از  و  آمپــر  بــه ظرفیــت ۶۳۰ مگاولــت  راه انــدازی  و  نصــب، تســت 
پروژه های حیاتی ابلاغی وزارت نیرو جهت گذر از پیک سال ۱۴۰۳ 
با سرمایه گذاری و تعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس به 

پایان رسید و برق دار شد.
وی بــا بیــان اینکــه ارزش ســرمایه گذاری این پروژه بالغ بــر ۱۲ هزار 
و ۱۶۰ میلیــارد ریال بــوده، تصریح کرد: افزایــش ضریب اطمینان و 
بهبــود پایداری شــبکه برق منطقــه، تامین برق مــورد نیاز صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس، افزایش قدرت مانور شرکت توزیع نیروی 
برق و برق منطقه ای و ایجاد ظرفیت جدید جهت برق رســانی به 
مشــترکین و متقاضیان خانگی و عمومــی از اهداف بهره برداری از 

این پروژه بوده است.
مدیرعامــل شــرکت برق منطقــه ای خوزســتان تصریح کــرد: برای 
اســتفاده از ظرفیــت پســت ۴۰۰ کیلوولــت ایثــار نیــز ورود و خــروج 
کیلوولــت امیدیــه ۲  ـ چغــادک در پســت ایثــار بــا ارزش  خــط ۴۰۰ 

سرمایه گذاری یک هزار و ۲۱۴ میلیارد ریال احداث شده است.
شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت تامین و انتقال برق در 

۲ استان خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

 دیدار معاون محیط زیست طبیعی گلستان  
با مسئولین شهرستان مانه 

گرگان- آذری ،خبرنگار یادگار امروز: معاون محیط زیست طبیعی 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان گلستان و سرپرست پارک 

ملی گلستان با مسئولین شهرستان مانه و سملقان دیدار کرد.
وحید خیرآبادی ،معاون محیط زیست طبیعی اداره  کل حفاظت 
محیط زیســت استان گلســتان  و سرپرست در پارک ملی گلستان 
ضمــن دیــدار از منطقــه تحــت مدیریــت  بــا  بهــادری فرمانــدار و 
ســرهنگ قویــدل  فرمانــده ســپاه پاســداران شهرســتان مانــه و 
سملقان دیدار و گفتگو کرد. خیرآبادی دراین دیدار درباره  مسائل 
پارک ملی گلستان درخصوص گازرسانی سولگرد و میرزا بایلو  و در 

استفاده از ظرفیت های  حفاظت مشارکتی پیگیری نمود

گلستان  گاز   برگزاری میز خدمت شرکت 
گالیکش در نماز جمعه شهر 

گاز  گــرگان- آذری ،خبرنــگار یــادگار امــروز: میــز خدمــت شــرکت 
گلســتان در مصلــی نمــاز جمعــه ایــن هفتــه شــهر گالیکــش برگزار 
شد.رییس اداره گاز گالیکش گفت: بیش از چندین نفر از مردم و 
نمازگزاران در این میز خدمت مردم مراجعه ومشکلات آنها مطرح 
و مورد رسیدگی قرار گرفت..علی سرایلو  افزود: در این میز خدمت 
شــرکت گاز بــا بیــش از۳همــکار در بخــش هــای مختلــف شــرکت 
کردند تا ســریعتر مشکل مردم رســیدگی شود..وی تصریح کرد: در 
جهت رفع مشــکلات مربوط به  گازرسانی مردم تلاش بی شماری 

خواهیم داشت

دانشگاه بین المللی امام خمینی )ره(  در حوزه آینده پژوهی در یونسکو کرسی دارد

خــرم آبــاد- مهــدی نجف وند، خبرنــگار یــادگار امروز: 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان لرستان از برگزاری 
اولین جشنواره ملی تجلیل از خانه های محیط زیست 
برتر کشور )مردمی سازی محیط زیست( با حضور معاون 
رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
در اردیبهشــت ماه ســال جاری در شهرســتان خرم آباد 

خبر داد. 
 علی سالاروند در این خصوص گفت: در جهت تحقق 

شعار سال مقام معظم رهبری مدظله العالی " جهش 
تولیــد با مشــارکت مــردم"، و در راســتای شــعار دولت 
مردمــی آیت الله ســید ابراهیم رئیســی " دولت مردم- 
ایــران قوی"، اولیــن همایش ملی تجلیل از خانه های 
محیط زیســت برتر کشور با حضور دکتر علی سلاجقه 
ســازمان  رئیــس  و  جمهــور  رئیــس  محتــرم  معــاون 
حفاظــت محیــط کشــور، ســایر مســئولین کشــوری و 
اســتانی و خانه های برتر محیط زیســت سراســر کشور 
در تاریــخ ٢۵/0٢/1۴0٢ در شهرســتان خــرم آبــاد برگــزار 
می شــود.  ســالاروند افزود: این جشــنواره در راســتای 
اصــل پنجاهــم قانــون اساســی، به عنــوان نخســتین 
همایش تحقق شــعار ســال کشــور در حوزه مشــارکت 
مردمی است که در واقع بستری مناسب برای افزایش 
تعامل و همکاری اســاتید، محققــان، صاحب نظران، 
کارشناسان و  مدیران، تصمیم گیران، تصمیم ســازان، 
کلیه افراد دلسوز و مسئول در حوزه محیط زیست، به 
 منظور نیل به مدیریت مشارکتی سرزمینی با حداقل 

مشکلات زیست محیطی را فراهم می آورد.

ســالاروند با اشــاره به اینکه خانه های محیط زیســت 
در واقع بعنوان حلقه های میانی، در راستای احصای 
مشکلات زیســت محیطی با استفاده از ظرفیت خود 
کــرد: مردم مشــکلات  مــردم ایجــاد می شــوند، عنوان 
بــا  و  پیگیــری  خانه هــا  ایــن  در  را  محیطــی  زیســت 
همکاری محیط زیســت نســبت به حل و فصل آن ها 

اقدام می نماید. 
مدیــرکل حفاظت از محیط زیســت لرســتان با اشــاره 
بــه اینکــه خانه های محیط زیســت را می تــوان یکی از 
تجربه هــای موفــق و یا حتــی بزرگترین مردمی ســازی 
با رویکرد مشــارکتی ســازمان حفاظت محیط زیســت 
دانســت که مــردم در ایــن خانه ها در کنار مســئولان، 
مســائل و مشکلات زیست محیطی را پیگیری و چاره 

اندیشی می کنند.
لازم بــه ذکــر اســت اولیــن جشــنواره ملــی تجلیــل از 
کشــور، در تاریــخ ٢۵  خانه هــای برتــر محیــط زیســت 
اردیبشــهت ماه ســال جاری در شهرســتان خــرم آباد 

برگزار خواهد شد.

لرستان میزبان اولین جشنواره تجلیل از خانه های محیط زیست برتر کشور

 معاون اداره کل صمت استان: 

کد   پروانه ۱۴۹ واحد تولیدی را
در خراسان رضوی لغو شد

مشــهد- میرشــکار، خبرنگار یــادگار امــروز: معاون امــور صنایع 
اداره کل صنعــت، معــدن و تجارت خراســان رضــوی گفت: پروانه 
کد در این استان لغو شد، این  بهره برداری از ۱۴۹ واحد تولیدی را

واحدها به هیچ وجه امکان احیای خط تولید را نداشته اند.
ناصــر بهزاد گفــت: پارســال وضعیت همــه واحدهــای تولیدی در 
داخل و خارج از شــهرکهای صنعتی با همکاری شرکت شهرکهای 
صنعتــی اســتان خراســان رضــوی و تشــکلهای بخــش خصوصــی 

کد تولیدی منجر شد. بررسی شد که به شناسایی ۲۱۹ واحد را
کد در  وی بیان کرد: پس از بررســی وضعیت واحدهای تولیدی را
خراســان رضــوی، از ۲۱۹ واحــد مزبــور ۷۰ واحــد امــکان راه اندازی 
مجدد داشــتند که مشــکلات آنها در بخشــهای مختلف پیگیری 
کنون ۳۵  و راهکارهایــی بــرای حل آنها اتخاذ شــد کــه در نهایت تا
واحد تولیدی به طور قطعی احیا شدند و بقیه در مسیر احیا قرار 

گرفته اند.
معــاون امــور صنایــع اداره کل صنعــت، معدن و تجارت خراســان 
کد که هیــچ امکان  رضــوی اضافــه کرد: امــا ۱۴۹ واحــد تولیــدی را
احیا، بهره برداری یا توســعه نداشتند، پروانه بهره برداری آنها لغو 

یا تعلیق شد.
وی گفــت: بــه طــور قطــع شــرکت شــهرک های صنعتــی خراســان 
رضــوی در زمــان مدیریــت مصــرف بــرق در تابســتان محدودیــت 
هایی را در حوزه برق خواهد داشت؛ از این رو فهرست واحدهای 
کدی که پروانه شــان لغو شــده، در اختیار شــرکت شــهرک ها قرار  را
گرفته اســت تا برق آنان برای ســایر واحدها آزاد شــود، لذا ضروری 
اســت که شرکت شــهرک ها این مســاله را از طریق رایزنی با شرکت 

برق به نتیجه برساند.

عضو کمیسیون انرژی مجلس در بازدید از غرفه هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان:

گاز ح های نفت و   توجه و حمایت از طر
انرژی را در کشور به سمت تعادل می برد

اصفهان- مریم مومنی ،خبرنگار یادگار امروز: عضو کمیســیون 
انــرژی مجلس از غرفه هلدینگ پتروپالایش اصفهان در بیســت و 

، پالایش و پتروشیمی بازدید کرد. هشتمین نمایشگاه نفت، گاز
 عبدالعلی رحیمی مظفری در این بازدید گفت: توجه و حمایت از 

، انرژی را در کشور به سمت تعادل می برد. طرح های نفت و گاز
از غرفــه هلدینــگ  بازدیــد  انــرژی مجلــس در  کمیســیون  عضــو 
پتروپالایــش اصفهــان و نشســت با عضــو هیئت مدیــره هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان گفت :توجه به بحث توسعه زیرساخت های 
نفت و گاز با رویکرد تولیدات اســتاندارد مطابق با محیط زیســت، 
کشــور را امیــدوار می کند که در آینده با بهــره برداری از طرح های 
هلدینگ پتروپالایش اصفهان و به ویژه پتروپالایش ســهروردی تا 
حــد زیادی ناترازی انرژی برطــرف و توجه به زنجیره ارزش محقق 

گردد.
عبدالعلی رحیمی مظفری افزود: در شــرایطی که کشــور در مســیر 
تحریمی قرار دارد توجه به شرکت های داخلی همچون سهروردی 
و حمایت از آن اهمیت دارد که در بحث اســتفاده از این ظرفیت 
ها و حمایت ها، هلدینگ پتروپالایش اصفهان بسیار موفق عمل 

کرده است.
 مهنــدس گودرزجــوادی رئیــس هیئت مدیره شــرکت پتروپالایش 
ســهروردی و عضــو هیئــت مدیره هلدینــگ پتروپالایــش اصفهان 
با اشــاره به پروژه های بزرگ زیســت محیطی و ملی این شــرکت و 
تولیــدات آتــی پتروپالایش ســهروردی گفــت: در ســاخت و تجهیز 
طــرح هــای شــرکت ســهروردی و دیگــر طــرح هــای توســعه ای 
هلدینــگ، اولویــت بــا شــرکت هــای داخلــی اســت و نــگاه بــه این 
مســئله مهم، فراتر از منافع اقتصادی موجب اشتغالزایی و توجه 

به تولید ملی هم می شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر: 

کار   مردمی شدن فرهنگ در اولویت 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی استع

بوشــهر- زینب اشــکن پــور ،خبرنــگار یــادگار امروز:عبدالرحیم 
افروغ در آیین اختتامیه ششــمین جشــنواره روســتایی عشــایری 
آســمان دهشــتم گفــت: وزیــر فرهنــگ و ارشــاد اســلامی موضــوع 
مردمی شــدن فرهنگ را در اولویت کاری خود دارد و ما به عنوان 

مدیران استانی مکلف هستیم این راه را ادامه دهیم. 
 افــروغ افــزود: اینکه هنرمندان از سراســر کشــور در این جشــنواره 
شــرکت کردن و مردم درب منازل خود را به روی آنها باز کردند در 

واقع تداعی گر اربعین هست .
وی ادامــه داد: تــک تــک ایــن انــوار الهــی ومطهر وقتی علمشــان 
جایــی برپا شــد دل مردم عزیز اهل بیت را بــه نرمی و نرمخویی وا 
می دارد و موجب همراهی و میزبانی آنان از هنرمندان رضوی می 

گردد.
مدیر کل فرهنگ و ارشاداسلامی استان بوشهر ادامه داد: از مردم 
عزیز و همیشه درصحنه و مسئولان روستا که با حضور خود شکوه 
و عظمت را حول محور امام رضا)ع( ایجاد کردند تشکر می کنم.  

وی تصریــح کرد:ایــن شــکوه و عظمت ، این تجمــع اصحاب حق 
کــه بــا پرچم برافراشــته اســلام امــروز در مقطع انقلاب اســلامی در 
سرزمین ایران به اهتزار درآمده و امروز نشانه های آن را در سراسر 

عالم می بینیم.
در  دنیــا  فرهیختــگان  امــروز  ســاخت:  نشــان  خاطــر  افــروغ 
دانشــگاههای بــزرگ آمریــکا و دیگر کشــورها ، گوشــه ای و ذره ای 
از تفکر و اندیشــه متعالی شــما را به رخ تمام بدخواهان اندیشــه 
لیبرالیســم می کشند.لذا بر خودمان می بالیم و افتخار می کنیم 
گــر وجودمــان را بند بند بکنند ، هر بنــد آن فریاد نام علی بن  کــه ا

موسی الرضا)ع( خواهد بود.
آیین اختتامیه ششمین جشنواره ملی روستایی عشایری آسمان 
هشتم شامگاه پنج شنبه با حضور مسئولان کشوری و استانی در 
روستای سرکره دشتستان از استان بوشهر با معرفی برترین ها به 

کار خود پایان داد.
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ک- فرزانــه محمدقاســمی ،خبرنــگار  ارا
یــادگار امروز: شــهرداری  مهیــای برگزاری 
جشــن بزرگ دهه کرامت”مثل ستاره”در 

ک است ارا
مناســبت  بــه  گفــت:  ک  ارا شــهردار 
گرامیداشــت دهــه پرخیــر و برکــت کرامت 
فاطمــه  حضــرت  ســعادت  بــا  ولادت  و 
جشــن  رضــا)ع(،  امــام  و  معصومــه)س( 
بزرگــی با عنــوان “مثل ســتاره”، بــا حضور 
ســازمان  توســط  کشــوری  هنرمنــدان 
فرهنگــی، اجتماعی و ورزشــی شــهرداری 
ک تــدارک دیــده شــده کــه در ورزشــگاه  ارا
15 هــزار نفــری امام خمینــی)ره( برگزار می 
شــود. دکتــر علیرضــا محمــودی ضمــن 
تبریــک دهــه کرامــت، گفت:جشــن بزرگ 
گرامیداشــت  کرامــت بــه مناســبت  دهــه 
میــلاد حضــرت فاطمــه معصومــه)س( و 

ک امامــت و ولایت  هشــتمین اختــر تابنــا
الرضــا)ع( در  ابــن موســی  حضــرت علــی 
ک در  ارا برگــزار مــی شــود. شــهردار  ک  ارا
ادامه گفت: ســازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشــی شهرداری همزمان با فرارسیدن 
دهــه کرامت و در طول این دهه پر برکت، 

سلسله جشن های دهه کرامت با عنوان 
کرامــت محله” را طــی 10 روز در ٢0 محله  “
ک آغــاز نمــوده کــه خوشــبختانه  شــهر ارا
بــا عشــق و علاقــه مــردم نســبت بــه ائمه 
اطهــار)ع(، ایــن جشــن هــا بــا اســتقبال 
خوبی از ســوی شــهروندان همراه اســت. 

وی افزود: جشــن برزگ دهه کرامت”مثل 
ســتاره” روز پنجشنبه ٢7 اردیبهشت ماه 
سال جاری ساعت 15 عصر در ورزشگاه 15 
ک همراه با  هــزار نفری امام خمینی)ره( ارا
اجرای برنامه های متنوع فرهنگی و هنری 
و حضور هنرمندان کشوری و همچنین ده 
ها کمک هزینه ســفر به مشــهد مقدس، 
کی  برگزار می شود و از عموم همشهریان ارا
دعوت بعمل می آوریم که در این جشــن 
بزرگ حضور بهم رسانند. دکتر محمودی 
ک با اشــاره به اهمیــت برگزاری  شــهردار ارا
مراســم و جشــن هــا در اعیــاد مختلــف، 
تصریــح کــرد: این جشــن بــا هــدف ایجاد 
شــور و نشــاط اجتماعی، ترویج فرهنگ و 
ســیره اهل بیت عصمت و طهارت )ع( در 
بین اقشار مختلف مردم به خصوص نسل 

جوان برگزار می شود.

ک مهیای برگزاری جشن بزرگ دهه کرامت شهرداری  ارا

کرمانشاه- فریده محمدی، خبرنگار یادگار امروز: مدیر کل آموزش و پرورش 
کرمانشــاه گفت :به دنبال ترویج شــیوه های زندگی ســالم در بین دانش آموزان 
هســتیم. ســلمان محمدی، مدیر کل آموزش و پرورش کرمانشــاه در اختتامیه 
کــه در اردوگاه شــهید باهنــر کرمانشــاه  ســیزدهمین جشــنواره نوجــوان ســالم 
برگزار شــد، هدف از برگزاری جشــنواره نوجوان ســالم را ترویج شیوه های زندگی 
ســالم در بیــن دانش آمــوزان عنــوان کرد و گفــت : برگزاری جشــنواره های از این 
دســت می تواند نقش مهمی در زمینه پیشگیری از آسیب های اجتماعی بین 
دانش آموزان داشــته باشــد. وی افزود: گســترش نهضت فرهنگی پیشــگیری از 
اعتیــاد، رفتار هــای پرخطر و آســیب های اجتماعی، شناســایی الگو های موفق 
آمــوزش پیشــگیری مراقبت به کــودکان و نوجوانان و... از دیگــر اهداف برگزاری 
جشــنواره نوجــوان ســالم اســت.  مدیــر کل آموزش و پرورش اســتان کرمانشــاه 
بــا بیــان اینکه جشــنواره نوجوان ســالم بــا موضوعات شــیوه های زندگی ســالم 
و پیشــگیری از رفتار هــای پرخطــر برگــزار شــده، افــزود: پیشــگیری از گرایش به 
دخانیات، پیشــگیری از گرایش به ســوء مصرف مواد و پیشــگیری از گرایش به 
خشــونت محور های برگزاری این جشــنواره بود. محمدی ادامه داد: جشنواره 
نوجوان سالم در بخش های مختلفی شامل خلاقیت های دانش آموزی شامل 
ایده پردازی، مقاله نویســی، نقاشی، روزنامه نگاری، عکس، فیلم کوتاه، نرم افزار 

و چندرسانه ای و تئاتر و نمایش برگزار شده است.

ایــام- ســارامیری، خبرنگار یادگار امــروز: مدیرعامل شــرکت پالایش گاز ایلام 
گــذاری ســه قــرارداد خریــد و ســاخت تجهیــزات ایــن پالایشــگاه بــه  گفــت: بــا وا
شــرکت های دانش بنیان، ســالانه بیش از ۲۰ میلیون مترمکعب ســوخت گاز در 

پالایشگاه گاز ایلام صرفه جویی می شود.
 ، روح اله نوریان در حاشــیه بیســت و هشتمین نمایشــگاه بین المللی نفت، گاز
گذاری سه قرارداد خرید و ساخت تجهیزات  پالایش و پتروشیمی با اشاره به  با وا
ایــن پالایشــگاه بــه شــرکت های دانش بنیان اظهــار کرد: بــا انعقاد این قــرارداد، 
پالایشــگاه گاز ایلام می تواند با اســتفاده از توانمندی و دانش فنی شــرکت های 
دانــش بنیــان، نیاز خــود در ۲ تجهیز ضروری و یک فناوری جدیــد را به صورت 

داخلی برآورده سازد.
وی تصریح کرد: ۲ پروژه طراحی و ساخت یک دستگاه مبدل حرارتی با عنوان 
کویل ونــد" از طریق یک  کــس" و یــک دســتگاه مبدل حرارتی بــا عنوان " کلدبا "
، از حساس  ترین تجهیزات  شــرکت دانش بنیان تأمین می شــود که هر ۲ تجهیز

مورد نیاز پالایشگاهی هستند.
مدیرعامــل شــرکت پالایش گاز ایــلام تصریح کرد: یکی از مزایای ســاخت داخل 
ایــن مبدل هــای حرارتــی که طول عمــر بــالا و انعطاف پذیری خوبــی در مقابل 
حــرارت دارنــد، کاهش قابل توجه هزینه های این پالایشــگاه نســبت به واردات 

آن ها از خارج کشور است.

صرفه جویی سالانه بیش از ۲۰ میلیون مترمکعب 
گاز ایلام گاز در پالایشگاه  سوخت 

کید کرد؛ مدیر کل آموزش و پرورش کرمانشاه تا

 ترویج شیوه های زندگی سالم 
در بین دانش آموزان

خبرنــگار  مــرادی،  مصطفــی  قزویــن- 
بیــن  دانشــگاه  رییــس  امــروز:  یــادگار 
کنون  المللــی امام خمینــی )ره( گفت: تا
از ۱۲۰  ایرانــی  غیــر  هــزار دانشــجوی   ۱۵
کشــور جهــان در این دانشــگاه تحصیل 

کرده اند.
بــا  دیــدار  در  زاده  قاســم  ســیدعلی   
وزیرمختــار ســفارت ونزوئــلا و همراهــان 
وی، اظهــار کــرد: خوشــحالیم کــه اولین 
دانشــجویان اعزامــی از کشــور ونزوئلا به 
ایــران در مرکز آمــوزش زبان فارســی این 
دانشــگاه در حال یادگیری زبان فارســی 

هستند.
وی بــا اشــاره بــه تحصیل ۲۰ دانشــجوی 
کید کرد:  ونزوئلایــی در این دانشــگاه، تا
امیدواریم ســفر اعضای ســفارت ونزوئلا 
بــه قزوین فصل جدیدی از دیپلماســی 

علمی بین این ۲ کشور باشد.
قاســم زاده بــا اشــاره بــه اینکه دانشــگاه 
بیــن المللــی امــام خمینــی )ره( در بیــن 
دانشــگاه هــای آســیا رتبــه ۲۰۱ و در بیــن 
دانشــگاه های جــوان جهــان حایز رتبه 
۱۷۷ اســت، یادآور شــد: براساس آخرین 
ایــن  رتبــه   ، تایمــز نشــریه  بنــدی  رتبــه 

دانشــگاه در بین دانشــگاه هــای جهان 
۶۰۰ تا ۸۰۰ است.

کید بر این موضوع که دانشــگاه  وی با تا
بیــن المللــی امــام )ره( در برخــی حــوزه 
کشــور  هــا جــزو دانشــگاه هــای خــاص 
محســوب مــی شــود، توضیــح داد: ایــن 
دانشگاه در حوزه آینده پژوهی موفق به 
کسب کرســی یونسکو شده و جزو موفق 
ترین دانشــگاه های ایران محسوب می 

شود.
به گفته وی، در حوزه فناوری، دانشکده 
ایــن دانشــگاه جــزو  علــوم پایــه و فنــی 

برترین دانشکده های کشور بوده و مرکز 
آموزش زبان فارسی این مرکز نیز قدیمی 
تریــن و معتبرتریــن مرکــز آمــوزش زبــان 

فارسی جهان است.
ســپس وزیــر مختــار ســفارت ونزوئــلا در 
ایــران گفت: جمهوری اســلامی ایران در 
روزهای ســخت همواره در کنــار ما بوده 
کــه مــا اهــداف ضــد امپریالیســتی  چــرا 
مشــترکی داریم و می توانیم روابطمان را 

نیز بیش از پیش نزدیک تر کنیم.
کاتیوســکا جوزفیــن کرومو با بیــان اینکه 
ایران با رشــد علمی خود بر امپریالیســم 

کید کــرد: ایران  هــم به پیروزی رســید، تا
نــه تنها با رشــد علمی خــود به موفقیت 
های بزرگی در ســطح جهان رسید بلکه 
بــا همیــن موضــوع نیــز توانســت علیــه 
امپریالیســم به پیــروزی هــای بزرگی هم 

برسد.
وی با اشــاره به وجود مرکز آینده پژوهی 
کید  در دانشگاه بین المللی امام )ره(، تا
کــرد: آینــده نگری نیــاز به پژوهــش، کار، 

تلاش روزانه و تحقیقات دارد.
کیــد بر اینکه ونزوئلا علاقه مند  وی با تا
اســت به جمهوری اســلامی و پیشرفت 
هایی که داشــته، به خصوص در زمینه 
تــر  نزدیــک  دانــش  و  علــم  و  تحصیــل 
شــود، افزود: در این راســتا دانشجویان 
گــروه  بیشــتری را در آینــده و در قالــب 
هــای بزرگ تــر بــرای تحصیــل بــه ایــران 
پیشــرفت  کــه  چــرا  فرســتاد  خواهیــم 
فناوری برای آینده همه ملت و کشورها 

مهم است.
کرومو خاطرنشان کرد: امیدواریم ونزوئلا 
بتوانــد در پیشــرفت از ایــران الگو بگیرد 
و همــکاری هــای برادرانــه بیــن ۲ کشــور 

همچنان صادقانه ادامه پیدا کند.
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بازیکنان تیم فوتبال آ.ث میلان 
مادر  روز جهانی  مناســبت  به 
پیراهن هایی که  پوشــیدن  با 
روی  مادرشــان  خانوادگی  نام 
آن چاپ شــده بود، به میدان 
رفتند. در آخر هفته روز مادر، 
برای اولین بار در تاریخ فوتبال 
ایتالیــا، بازیکنــان میــلان به 
جای نام های همیشــگی خود، 
با نــام خانوادگی مادرانشــان 
به میدان رفتنــد تا توجه ها را 
بــه حق هویت شــخصی برای 
هر فردی جلــب کنند. دادگاه 
قانون اساســی ایتالیا در تاریخ 
۲۷ آوریل ۲۰۲۲ قانونی را که 
اجبار به داشــتن نام خانوادگی 
پدر را تبعیض آمیز می دانســت 
لغو کرد. از تاریخ ۱ ژوئن همان 
ســال، طبق قوانین ایتالیا، هر 
دو والدیــن حق انتخــاب نام 
خانوادگی فرزنــدان خود را به 
عنوان عنصری اساسی از هویت 
شخصی آنها دارند. پیراهن های 

ویژه که نــام خانوادگی مادران 
می دهد،  نشــان  را  بازیکنــان 
توسط تیم اصلی مردان در روز 
شــنبه ، در بازی خانگی مقابل 
باشگاه  کالیاری پوشــیده شد. 
کالیاری همراه با پنج باشــگاه 
دیگــر ســری آ با اشــتیاق به 
این ابتکار عمل پیوســتند. این 
پیراهن ها مانند هر بازی دیگری 
 MatchWornShirt در 
به مزایده گذاشــته می شــوند 
بــه  آن  عوایــد  از  و بخشــی 
اهدا   Fondazione Milan
می شــود - در این مناســبت، 
این کمک مالی از پروژه "هدفی 
برای رویا" که به توانمندسازی 
در  ورزش  طریــق  از  زنــان 
پاکســتان اختصــاص یافتــه، 
حمایــت می کند. تیــم اصلی 
زنان نیز در بازی خارج از خانه 
مقابل ناپولی در روز یکشــنبه 
۱۲ می، نــام خانوادگی مادران 
خود را بــر تن کردند. در طول 

بازی در ورزشگاه سن سیرو در 
روز شنبه، نام خانوادگی مادران 
در کنار نام خانوادگی پدران در 
بازیکنان،  لیســت  اعلام  زمان 
هم توســط گوینده ورزشگاه و 
بزرگ  نمایش  روی صفحه  هم 
اعلام شــد. همچنین، در میان 
کودکانی که بازیکنان آث میلان 
را در ابتــدای بــازی به زمین 
باشــگاه  می کردند،  همراهــی 
همچنیــن از برخی از کودکان 

مادر  »گوشه  پروژه  از  بهره مند 
انجمن  توســط  و کودک« که 
با هــدف حمایت  لا روتونــدا 
از مــادران با کــودکان ۰ تا ۲ 
ســاله ترویج می شود، استقبال 
کرد. نماینــده ای از این پروژه 
برای تماشــای بازی در جایگاه 
تماشــاگران حضــور داشــت. 
جورجــو فورلانــی، مدیرعامل 
باشــگاه میلان، گفــت: »ما از 
این ابتکار که در یک مناسبت 

خــاص مانند روز مــادر برای 
افزایش آگاهی عمومی در مورد 
حق برابر انتخاب نام خانوادگی 
و  خوشــحال  اســت  فرزندان 
مفتخریم. ما همچنین از توجه 
و اشــتیاقی که لیگ سری آ و 
دیگر  باشگاه  چندین  مشارکت 
در لیگ ما با آن مواجه شده ایم، 
اندازه خرســندیم.  همــان  به 
عملیاتی کــه مطابق با دیدگاه 
باشگاه میلان است، که همواره 
برابری  مانند  مثبت  ارزش های 
اجتماعی و جنســیتی را برای 
کمک به یــک تغییر فرهنگی 
مشترک و همگانی ترویج کرده 

است.«
داوا کالابریا، کاپیتان تیم اصلی 
مردان میلان، هم گفت: »مادرم 
در رشــد شــخصی و حرفه ای 
من مهم ترین فرد بوده اســت. 
او همــه چیز را بــرای من فدا 
کرد و روحیه فداکاری و تعهد 
را بــه من آموخت. پوشــیدن 

نام خانوادگــی او در زمین این 
آخر هفته برای من مایه افتخار 

بزرگی بود.«
کاپیتان  برگماچــی  والنتینــا 
تیــم اصلــی زنــان میــلان، 
گفــت: »مــادرم مهم ترین زن 
زندگــی مــن اســت و من به 
این باشــگاه که در چنین روز 
مورد  در  آگاهی رسانی  خاصی، 
آزادی  مانند  مهمی  موضوعات 
فرزندان  خانوادگی  نام  انتخاب 
را انتخــاب می کنــد، افتخــار 
به  جنســیتی  برابری  می کنم. 
چنین مســائلی نیز گســترش 
می یابــد«. ایــن ابتــکار که با 
 Serviceplan همــکاری 
Italia ایجاد شــده و توســط 
تبلیغ می شــود،  آ  لگا ســری 
با تعهد باشــگاه میــلان برای 
تنوع  برابری،  ارزش های  ترویج 
و شــمول و مشارکت در ایجاد 
تغییــر مثبت در داخل و خارج 

از دنیای فوتبال همسو است.

ورزش - سلامت

اتفاقی جالب در جهان فوتبال؛

نام مادران پشت پیراهن بازیکنان 

معاون توســعه ورزش قهرمانــی و حرفه ای 
وزارت ورزش و جوانان گفت: این وزارتخانه 
برنامه خوبی برای ترویج ورزش پاک دارد و 
با جدیت به دنبال مبارزه با فســاد در ورزش 

است. 

ســیدمحمد شــروین اســبقیان در حاشیه مجمع 
جمــع  در  ژیمناســتیک  فدراســیون  انتخابــات 
خبرنــگاران اظهار داشــت: در ابتــدای کارم، ۱۸ 
فدراســیون با سرپرست اداره می شدند که تا کنون 
انتخابــات ۱۱ فدراســیون برگزار شــده و فردا نیز 
انتخابــات انجمن هــای ورزش های رزمــی برگزار 

خواهد شد. 
خدا را شاکریم که توانستیم گام های اساسی برداریم 
و تا پایان مردادماه نیز انتخابات سایر فدراسیون ها 

برگزار خواهد شد.
وی یــادآور شــد: برگــزاری انتخابــات  
فدراســیون ها کمک می کنــد تا مدیران 

آن برنامه چهار ساله تدوین و در مسیر 
اجرایی شدن قرار دهند.

معــاون وزیــر ورزش و جوانــان در 
انتخابات  برگزاری  خصوص 

ژیمناستیک  فدراسیون 
نیــز اظهــار داشــت: 
در  انتخابــات  ایــن 
نمایندگان  حضــور 
جهانی  فدراسیون 
برگــزار و مجمع 
منظمی  بســیار 
ما  حتی  بــود. 

از نماینده فدراســیون جهانی درخواست 
کردیم که برای شمارش آرا نظارت کند 
کــه او گفت به اعضای مجمع و معاون 

وزیر اعتماد دارد.
اسبقیان در پاسخ به سوالی در خصوص 
انجمن های  کاندیداهای  تاییدیه  نرسیدن 
ورزش های رزمی نیز گفت: به قطع 
یقین می گویم که این انتخابات 

برگزار خواهد شد.
ورزش  توســعه  معــاون 
قهرمانــی و حرفــه ای 
در  ورزش  وزارت 
دیگری  بخــش 
به  اشــاره  با 
ســی  ر بر

پرونده فســاد در فوتبال گفت: بررســی ما نشان 
می دهد که این پرونده به ســال ۱۴۰۰ برمی گردد 
اما زمان آن مهم نیست بلکه وزارتخانه با جدیت به 

دنبال برخورد با فساد در ورزش است.
وی ادامه داد: وزیر ورزش برای برخورد با فســاد در 
ورزش تاکید زیادی دارد و حتی ما جلسات زیادی 
با مسوولان فدراسیون پزشکی برای توسعه ورزش 

پاک داشتیم.
 بــاور داریم که ورزش ما هم عــاری از دوپینگ و 
هم از فســاد دور ات. مبارزه با فســاد در ورزش از 

سیاست های اصلی وزارت ورزش و جوانان است.
 در جمهوری اســلامی که دارای انقلاب فرهنگی و 
یک کشور اسلامی و فرهنگی است، سلامت محیط 

ورزش و مدیران ورزش باید در اولویت قرار گیرد.

اسبقیان:

 وزیر ورزش برای برخورد با فساد در ورزش تاکید زیادی دارد

روزنامه یادگار امروز منتظر ارائه  پیشنهادات  و نظرات شما می باشد 
yadegar.emroz@gmail.com www.yadegaremrooz.ir

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف
 وضعیت ثبتی و اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی

 آراء صــادره هیــات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان ها ی فاقد ســند رســمی مســقر در واحد ثبتی 
کوهدشــت تصرفــات مالکانــه و بلامعارض متقاضیان. لذا مشــخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا به شــرح زیــر به منظور اطلاع 
عمــوم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکیــت متقاضیان اعتراضی 
داشــته باشــند ، مــی توانند از تاریخ انتشــار اولیــن آگهی به مــدت دو ماه اعتــراض خود را بــه اداره ثبت اســناد واملاک محل 
تســلیم و پس از اخذ رســید ظــرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را بــه مرجع قضایــی تقدیم نمایند.

تاریخ انتشار نوبت اول: )1403/02/25(                       نوبت دوم: ) )1403/03/9(
31. برابر تقاضای آقا/خانم )مصطفی محمدی ضرون( فرزند )محمد( نسبت به )شش دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )6413.68( 
مترمربع مجزی شــده از پلاک شــماره )2(فرعی از )54( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشــت لرستان خروجی از مالکیت 

اولیه آقای/خانم )اسماعیل صفایی(
32. برابر تقاضای آقا/خانم )مصطفی محمدی ضرون( فرزند )محمد( نسبت به )شش دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )11424.31( 
مترمربع مجزی شــده از پلاک شــماره )2(فرعی از )54( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشــت لرستان خروجی از مالکیت 

اولیه آقای/خانم )اسماعیل صفایی(
33. برابر تقاضای آقا/خانم )محمد ازادبخت( فرزند )مراد( نسبت به )2/1 دانگ یک باب/قطعه انباری( به مساحت )54.26( مترمربع مجزی 
شــده از پلاک شــماره )0( فرعی از )64( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم 

)محمد ازادبخت(
34. برابــر تقاضای آقا/خانم )مجتبی ازادبخت( فرزند )مراد( نســبت به )2/1 دانگ یک باب/قطعه انباری( به مســاحت )54.26( مترمربع 
مجزی شده از پلاک شماره )0( فرعی از )64( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/

خانم )مجتبی  ازادبخت(
35. برابر تقاضای آقا/خانم )مصطفی ازادبخت( فرزند )مراد( نســبت به )2/1 دانگ یک باب/قطعه انباری( به مســاحت )54.26( مترمربع 
مجزی شده از پلاک شماره )0( فرعی از )64( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/

خانم )مصطفی ازادبخت(
36. برابر تقاضای آقا/خانم )صالح  ازادبخت( فرزند )مراد( نسبت به )2/1 دانگ یک باب/قطعه انباری( به مساحت )54.26( مترمربع مجزی 
شــده از پلاک شــماره )0( فرعی از )64( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم 

)صالح  ازادبخت(
37. برابر تقاضای آقا/خانم )مرتضی   ازادبخت( فرزند )مراد( نســبت به )2/1 دانگ یک باب/قطعه انباری( به مســاحت )54.26( مترمربع 
مجزی شده از پلاک شماره )0( فرعی از )64( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/

خانم )مرتضی   ازادبخت(
38. برابر تقاضای آقا/خانم )شرکت صنایع پتروشیمی( فرزند )*( نسبت به )شش دانگ یک باب/قطعه ایستگاه خط لوله اتیلن( به مساحت 
)3516.42( مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )15( فرعی از )1( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی 

از مالکیت اولیه آقای/خانم )شیرعلی آبباریکی(
39. برابر تقاضای آقا/خانم )شرکت صنایع پتروشیمی( فرزند )*( نسبت به )شش دانگ یک باب/قطعه ایستگاه خط لوله اتیلن( به مساحت 
)2483.29( مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )23( فرعی از )17( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی 

از مالکیت اولیه آقای/خانم )یحیی غضنفری(
40. برابر تقاضای آقا/خانم )شرکت صنایع پتروشیمی( فرزند )*( نسبت به )شش دانگ یک باب/قطعه ایستگاه خط لوله اتیلن( به مساحت 
)2540.23( مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )2( فرعی از )54( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی 

از مالکیت اولیه آقای/خانم )اسدمراد زارعی(
شناسه یادگار: 1716251

فرشاد کورانی نیا

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کوهدشت

مناف هاشمی: 

 آینده درخشانی در انتظار ژیمناستیک ایران است

نماینده  هاشــمی  سیدمناف 
کمیته ملی المپیک در مجمع 
فدراسیون  ریاست  انتخاباتی 
از  ژیمناســتیک عنوان کرد: 
انتخابات  کار  دیــد مجمــع 
این فدراســیون تمام شــده 
اســت و به نظر می رسد باید 
آینده بســیار درخشانی برای 
پیش بینی  ایران  ژیمناستیک 

کنیم. 
وی کــه در حاشــیه مجمع 
انتخابات ژیمناســتیک با خبرنگاران گفت وگو می کرد با اشــاره به 
برگزاری مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون ژیمناستیک با حضور ۲ 
نماینده از فدراسیون جهانی اظهار داشت: همان طور که شاهد بودید 
نماینده ارشــد و نماینده حقوقی فدراســیون جهانی در این مجمع 

حضور داشتند. 
ژیمناستیک یکی از رشته های پایه و حائز اهمیت برای ورزش کشور 
است. با همه چالش هایی که این فدراسیون طی ۲ سال و نیم گذشته 
داشت اما در بازی های آسیایی هانگژو موفق به کسب یک مدال نقره 
بسیار باارزش شد و کسب سهمیه تاریخی المپیک توسط این رشته 

اتفاق مهم دیگری بود.
وی افزود: شــاید اگر چالش های گذشته نبود، امروز می توانستیم در 
این رشــته سهمیه های بیشتری در المپیک داشته باشیم. این رشته 
خواســتگاه و پایگاه هــای خوبی در ۳۱ اســتان دارد و به طور قطع 
با آرامشــی که امروز اتفاق افتاد و رای بالایی که رئیس فدراســیون 
گرفت در کنار حمایت وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک، فدراسیون 
جهانی و اعضای مجمع از این رشته، به نظر می رسد باید آینده بسیار 

درخشانی برای ژیمناستیک ایران پیش بینی کنیم. 
حمایت هــای مالی لازم را کمیته ملی المپیــک و وزارت ورزش در 
دســتور کار دارد و امیدواریم همه فدراســیون های المپیکی بتوانند 

اهداف خود را دنبال کنند.
البته اساســنامه فدراســیون ابهاماتی داشــت و ۲، ۳ ابهامی که در 
گذشته مطرح شده بود، نظر فدراسیون جهانی این بود که از اعضای 
مجمع رای گیری شود که آیا سرپرستان می توانند رای دهند یا خیر. 
ریاســت مجمع نیز با رای اعضا انتخاب شــد. به نظر می رسد اصول 

دموکراتیک در این انتخابات رعایت شد.
هاشــمی با اشــاره به انصراف عابد حقدادی و حبیــب نوظهوری از 
کاندیداتوری برای ریاســت ژیمناســتیک گفت: امیدوارم در ادامه 
راه، حمایت حقدادی و نوظهوری را از ژیمناســتیک داشته باشیم تا 

فدراسیون بتواند با آرامش برنامه های خود را دنبال کند.
در جریان برگــزاری این مجمع، آندره فرانســیس نماینده ارشــد 
فدراســیون جهانی اعلام کرد که گزارش مثبتــی از نحوه برگزاری 

انتخابات ژیمناستیک به فدراسیون جهانی ارسال خواهد کرد. 

خبر

آگهی تحدید حدود اختصاصی
تحدید حدود اختصاصی مستندا به ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 14 قانون ثبت اسناد و املاک به شرح ذیل 

آگهی میگردد:
پلاک 1۵2۵ فرعی از ۵۹ اصلی بخش 1۶ مهاباد ششدانگ یک قطعه باغ آبی به نام آقای کاوه 

حمه مرادی به مساحت 13۸22/۶1 مترمربع واقع در روستای اگریقاش
پلاک 1۵2۶ فرعی از ۵۹ اصلی بخش 1۶ مهاباد ششدانگ یک قطعه باغ آبی به نام آقای امید 

حمه مرادی به مساحت 1۹3۶0/0۷ متر مربع واقع در روستای اگریقاش
لذا بدین وسیله از مجاورین و صاحبان حقوق دعوت میشود که در روز تعیین شده در محل 
حاضر و در صورتیکه اعتراضی به حدود و حقوق ارتفاقی داشته باشند از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدیدی لغایت 30 روز اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان مهاباد 
تسلیم و رسید دریافت نمایند و از تاریخ تسلیم اعتراض و دریافت رسید لغایت 30 روز به مرجع 
ذیصلاح قضایی مراجعه و نسبت به تنظیم دادخواست اعتراض اقدام نمایند و گواهی تقدیم 
دادخواست را از دادگاه اخذ و ظرف مهلت مقرر یک ماهه به اداره ثبت اسناد و املاک مهاباد ارائه 
نمایند. در غیر اینصورت چنانچه متقاضی ثبت یا نماینده قانونی وی به دادگاه مراجعه و گواهی 
عدم تقدیم دادخواست را اخذ و ارائه نمایند بدون توجه به اعتراض مطابق مقررات سند مالکیت 

بنام متقاضی ثبت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار : سه شنبه 1403/02/2۵

تاریخ تحدید حدود : شنبه 1403/03/1۹ ساعت 10
محمد طلوعی -  رئیس ثبت اسناد و املاک مهاباد

آگهی تحدید حدود اختصاصی

پیرو آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی منتشره به موجب ماده 13 آیین نامه قانون مذکور، با توجه به اینکه 
تحدید حدود عمومی پلاک ۵ اصلی واقع در بخش 1۶ قزوین قریه ابراهیم آباد به 
عمل نیامده و با توجه به این که مالکیت قسمتی از پلاک موصوف برابر رای شماره 
14023030۹003003010 مورخ 1402/11/1۵ هیئت قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 
۸۶2.۶۹ مترمربع که در پرونده کلاسه 140211440۹003000223 به نام بهروز خان 
وردی تحت پلاک 10۸2 فرعی از ۵ اصلی واقع در بخش 1۶ قزوین مورد تایید قرار 
گرفته است، لذا به استناد ماده 14 قانون ثبت اسناد و املاک تحدید حدود اختصاصی 
پلاک فرعی موصوف در تاریخ 1403/03/1۶ راس ساعت 10 صبح در محل وقوع ملک 
انجام خواهد شد. لذا بدینوسیله به کلیه مالکین و مجاورین و کسانی که نسبت به حدود 
و حقوق ارتفاقی پلاک مرقوم ادعایی داشته باشند اخطار میگردد، که در روز و ساعت 
مقرر در محل حضور به هم رسانند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک یا نماینده 
قانونی آنها در موعد مقرر حاضر نباشند، مطابق ماده 1۵ قانون مذکور ملک مورد آگهی 
با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شد. اعتراض کتبی مجاورین نسبت 
به حدود و حقوق ارتفاقی و نیز صاحبان املاک که در زمان تعیین شده حاضر نبوده 
اند نیز مطابق ماده 20 قانون ثبت اسناد و املاک فقط تا 30 روز از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدید حدود جهت ارائه به مرجع صلاحیت دار توسط اداره ثبت اسناد و املاک 
آبیک پذیرفته خواهد شد و برابر ماده ۸۶ آیین نامه اصلاحی قانون ثبت ، معترضین 
می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت اسناد آبیک ظرف یک ماه دادخواست 
اعتراض خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی لازم را از مرجع مذکور اخذ و 
به این اداره تسلیم نمایند در غیر این صورت متقاضی ثبت یا نماینده قانونی وی میتواند 
به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ثبت 
اسناد و املاک محل تسلیم و اداره ثبت نیز بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را طبق 

مقررات ادامه خواهد داد.
علی مافی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان آبیک

شناسه آگهی : ۱۷۱۳۱۷۷

آگهی فقـدان
آقای محمد الوند نژاد به وکالت از آقای محسن الوندی نژاد فرد برابر وکالت 
نامه شماره ۸۵۷4 مورخ 13۹3/04/22 دفترخانه 213 کرج ضمن تسلیم دو 
برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت شش دانگ 
به پلاک 414۹0 فرعی  به مساحت ۶۹.42  مترمربع  آپارتمان  یک دستگاه 
از 1۶3 اصلی مفروز از پلاک 2100۵ فرعی از اصلی نامبرده واقع در اراضی 
سرحدآباد جزء حوزه ثبتی ناحیه شهرستان فردیس به شماره چاپی 3۷03۹1 
مورد به شماره ثبت 3۹1۹0 و صفحه 130 دفتر 3۹4 بعلت سهل انگاری مفقود 
به  لذا مراتب  نموده است  المثنى  مالكیت  گردیده و در خواست صدور سند 
استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی 
می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
نسبت به ملک مذکور میباشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم نماید بدیهی است 
چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل 
 سند ارایه نگردد سندمالکیت المثنی برابر مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد.

م الف ۲۴۷۸
مهتاب هاشمی - رئیس اداره ثبت اسنادو املاک فردیس

آگهی تحدیدحدودقانون ساماندهی وحمایت 
ازتولید وعرضه مسکن مصوب 1388

نظربه اینکه املاک مشروحه ذیل دراجرای مقررات قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی وحمایت 
به  دیر  شهرستان  اسلامی  انقلاب  بنیادمسکن  13۸۸/12/02ازطرف  مصوب  ومسکن  عرضه  ازتولید 
نمایندگی ازطرف متقاضیان درخواست صدورسند مالکیت نموده وتصرفات مالکانه وبلامعارض وبلامنازع 
متقاضیان دراجرای بند2ازماده یک قانون منجر به صدور رای گردیده است لذاباتوجه به عدم سابقه 
تحدیدحدود انها دراجرای بندب ازماده ۷آئین نامه اجرایی قانون فوق الذکر جهت اطلاع عموم الصاقی 
وعملیات تحدید حدود به شرح تاریخ تعیین شده ذیل درمحل باحضورنماینده بنیادمسکن وصاحبان 

املاک ومجاورین به عمل خواهدآمد وعدم حضور مانع انجام عملیات تحدیدحدودنخواهدشد.
۱- پلاک 21۷1/30۹صادق زارعی ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 220مترمربع واقع دردیر

تحدیدحدود 1403/03/1۹
یاانتشاراین  الصاق  ازتاریخ  دارند  اعتراض  ملک  اصل  به  نسبت  اشخاصی  می دارد  اعلام  لذابدینوسیله 
اگهی واشخاصی که نسبت به تحدید حدود وحقوق ارتفاق اعتراض دارند ازتاریخ تنظیم صورتمجلس 
تحدیدحدودظرف مدت بیست روز بایداعتراض خودرا به صورت مکتوب به اداره ثبت اسنادواملاک دیر تسلیم 
نمایند وظرف یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض به ثبت دیردادخواست خودرابه مرجع ذیصلاح قضایی تقدیم 
وگواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت اسنادواملاک دیرتسلیم نمایدرسیدگی به اینگونه اعتراضات دردادگاه 
خارج ازنوبت خواهدبود بدیهی است درصورت عدم وصول اعتراض درمودمقررویاتحویل گواهی عدم تقدیم 

دادخواست به اداره ثبت اسنادواملاک دیرعملیات ثبتی بارعایت مقررات تعقیب خواهدشد.  م الف ۷۷
تاریخ انتشار : 1403/02/2۵

عبدالعزیزنصاریوسفی  -  رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان دیر
ازطرف محمدتقی کمالی مطلق 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهرستان البرز - قزوین

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
و ساختمان های فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
1402۶030۹030001۶2۶ – 1402/12/1۶ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی نسبت 
به ملک مورد تقاضا و خریداری عادی مع الواسطه از آقای محمد نور محمدی زارع 
صاحب نسق به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز 
گردیده و بررسیهای محلی کارشناس که حکایت از عدم تعارض و بلا منازع بودن 
تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت خانم زرانگیز عباسیان مادر سرا به شناسنامه 
شماره 30۹ کدملی ۵1۷۹314224 صادره سیاهکل فرزند باز علی در ششدانگ 
یک باب خانه مسکونی به مساحت ۹4.1۸ مترمربع قسمتی از قطعه اول افرازی 
پلاک شماره 13 اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/10 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/2۵
بهروز قوچی - رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی : ۱۷٠٥٦۳٤

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی  برابر رای به شماره 1402۶030۹030001۵4۶ 
اول  هیات   1402/12/0۸  –  1402۶030۹030001۵4۸ و   1402/12/0۷  –
دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و خریداری عادی مع الواسطه از آقای 
ابوالقاسم شهرآبادی زارع صاحب نسق به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به 
مورد تقاضا احراز گردیده و بررسی های محلی کارشناس که حکایت از عدم تعارض و 
بلامنازع بودن تصرفات متقاضی دارد. لذا مالکیت -1 - آقای میثم عزیزی به شناسنامه 
شماره 4310۵41۵۹3 کدملی 4310۵41۵۹3 صادره قزوین فرزند شاه حسین در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ -2 آقای مرتضی جهانی فرد به شناسنامه شماره . کدملی 
4310۵3۸۹۷۵ صادره قزوین فرزند اسکندر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب 
ساختمان مسکونی به مساحت ۷۹.12 مترمربع قسمتی از قطعه اول افرازی پلاک 
شماره 13 اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/10 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/2۵
بهروز قوچی - رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی : ۱۷٠٤٠٦۷

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهرستان البرز - قزوین

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
و ساختمان های فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
1402۶030۹030001۶2۶ – 1402/12/1۶ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی نسبت 
به ملک مورد تقاضا و خریداری عادی مع الواسطه از آقای محمد نور محمدی زارع 
صاحب نسق به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز 
گردیده و بررسیهای محلی کارشناس که حکایت از عدم تعارض و بلا منازع بودن 
تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت خانم زرانگیز عباسیان مادر سرا به شناسنامه 
شماره 30۹ کدملی ۵1۷۹314224 صادره سیاهکل فرزند باز علی در ششدانگ 
یک باب خانه مسکونی به مساحت ۹4.1۸ مترمربع قسمتی از قطعه اول افرازی 
پلاک شماره 13 اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/10 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/2۵
بهروز قوچی - رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی : ۱۷٠٥٦۳٤

آگهی مفقودی
مجــوز حمل ســلاح مدل تــک لول تــه پــر چخماقی به شــماره 
بدنــه S1333 به نام موســی کونانی فرزند حســن به شــماره ملی 
4199300945 مفقــود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط می باشــد.

اعلام مفقودی
برگ سبز و کارت  خودروی کامیونت ون سیستم زامیاد مدل 1400به 
شــماره موتور   CA4D28CRZ-EEVX80154 و شماره شاسی  
209X و پــلاک انتظامــی  ایــران 50- 674 ل 83  به مالکیت اقای 
مصطفی خراســانی زاده  مفقود و از درجه اعتبار ســاقط می باشــد
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تاریخ انتشار نوبت اول: )1403/02/25(                       نوبت دوم: ) )1403/03/9(
41. برابر تقاضای آقا/خانم )احمد حســین فتائی( فرزند )علی( نسبت 
به )6 دانگ یک باب/قطعه زمین زراعی( به مســاحت )31302.95( 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )1(فرعی از )54( اصلی واقع در 
بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه 

آقای/خانم )ولی رحیمی(
42. برابــر تقاضای آقا/خانم )علی فتائی( فرزند )لطفعلی( نســبت به 
)6 دانــگ یک باب/قطعه زمین مزروعی( به مســاحت )57564.08( 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )2(فرعی از )54( اصلی واقع در 
بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه 

آقای/خانم )علی فتایی(
43. برابر تقاضای آقا/خانم )علی نورعلی( فرزند )نادعلی( نسبت به )6 
دانگ یک باب/قطعه زمین مزروعی( به مساحت )3239.83( مترمربع 
مجزی شده از پلاک شماره )1488(فرعی از )1( اصلی واقع در بخش 
)7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/

خانم )فتح علی آب باریکی(
44. برابرتقاضــای آقا/خانم )عباســعلی کونانی( فرزند )حســنعلی( 
نســبت به )شــش دانگ یک باب/قطعه زمین مزروعی( به مســاحت 
)33258.85( مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )0( فرعی از )87( 
اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی 

از مالکیت اولیه آقای/خانم )تیمور و شربف غضنفری(
45. برابر تقاضای آقا/خانم )مدیریت جهاد کشاورزی( فرزند )( نسبت 
به )شــش دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مســاحت )5614.34( 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )0(فرعی از )62( اصلی واقع در 
بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه 

آقای/خانم )خیراله ازادبخت(
46. برابر تقاضای آقا/خانم )ســهیلا ولی پور( فرزند )علی( نســبت به 
)شــش دانگ یک باب/قطعه عمارت مسکونی( به مساحت )150.45( 

مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )2(فرعی از )54( اصلی واقع در 
بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه 

آقای/خانم )انظر علی  کونانی(
47. برابر تقاضای آقا/خانم )حیدر کرمیان( فرزند )کرم خان( نسبت به 
)شــش دانگ یک باب/قطعه عمارت( به مساحت )227.74( مترمربع 
مجزی شــده از پلاک شــماره )16(فرعی از )1( اصلی واقع در بخش 
)7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/

خانم )موسی موید کاظمی(
48. برابر تقاضای آقا/خانم )امرعلی سلیمانی( فرزند )ایمانعلی( نسبت 
به )شــش دانگ یک باب/قطعه عمارت( به مساحت )250( مترمربع 
مجزی شــده از پلاک شــماره )17(فرعی از )1( اصلی واقع در بخش 
)7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/

خانم )نصراله غضنفری(
49. برابر تقاضای آقا/خانم )شاهدوســتی دلفانی( فرزند )طهماسعلی( 
نسبت به )شش دانگ یک باب/قطعه عمارت( به مساحت )149.72( 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره )16( فرعی از )1( اصلی واقع در 
بخش )7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه 

آقای/خانم )موسی موید کاظمی(
50. برابر تقاضای آقا/خانم )حاتم صفرپور( فرزند )منصور( نســبت به 
)شــش دانگ یک باب/قطعه عمارت( به مساحت )202.71( مترمربع 
مجزی شــده از پلاک شــماره )16(فرعی از )1( اصلی واقع در بخش 
)7( حوزه ثبت ملك كوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/

خانم )محمدبگ ازادبخت )کیخسروی((  

شناسه یادگار: 1716261
فرشاد کورانی نیا

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کوهدشت

آراء صــادره هیــات موضــوع قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی و ســاختمان ها ی فاقد ســند رســمی مســقر در واحد ثبتی 
کوهدشــت تصرفــات مالکانــه و بلامعارض متقاضیــان. لذا مشــخصات متقاضیان و امــلاک مورد تقاضا به شــرح زیر بــه منظور اطلاع 
عمــوم در دو نوبــت بــه فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نســبت بــه صدور ســند مالکیت متقاضیــان اعتراضی 
داشــته باشــند ، مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولین آگهــی به مــدت دو ماه اعتــراض خود را بــه اداره ثبت اســناد وامــلاک محل 
تســلیم و پــس از اخذ رســید ظــرف مدت یک مــاه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خــود را به مرجــع قضایی تقدیــم نمایند.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف
 وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

منابــع انــرژی جایگزین با وجود ســرمایه گذاری 
جایگزیــن  نتوانســته  دلاری  ۹.۵تریلیــون 
هیدروکربن    هــا شــود؛ موضوعــی که سبب شــد 
مدیرعامل شرکت آرامکوی عربستان پیشنهاد دهد 
به جای راهبرد حذف نفت و گاز، بر کاهش انتشــار 

کربن آنها تمرکز شود. 
امیــن ناصــر، مدیرعامــل شــرکت آرامکو طی 
میزگردی که توسط موسسه پلاتس در هیوستون 
در ایالــت تگزاس آمریکا برگزار شــد، با تاکید بر 
اینکــه در دنیای واقعــی، راهبرد گــذار انرژی در 
حالی     که با پنج واقعیت ســخت روبه    روســت، در 
بیشــتر جبهه    ها به    وضوح در حال شکســت است، 
تاکید کرد: »بازنگری فوری در راهبرد گذار انرژی 
نیاز اســت و من پیشــنهاد می کنم که باید رویای 
حــذف تدریجی نفت و گاز را کنــار بگذاریم و در 
عــوض روی گزینه    هایی ســرمایه گذاری کنیم که 
به    اندازه کافی مفروضــات تقاضای واقعی را بازتاب 
دهند.« آژانس بین المللی انرژی مستقر در پاریس 
پارســال پیش بینی کرده بود اوج تقاضا برای نفت، 
گاز و زغال ســنگ در ســال ۲۰۳۰ خواهد بود که 
ناصــر در این رابطه اعلام کرد: بعید اســت تقاضا 
به این زودی    ها به اوج خود برســد، چه برســد به 

سال ۲۰۳۰.
پیشــنهاد می کنــم آژانس بین المللــی انرژی که 
اکنون بر تقاضــا در ایالات متحــده و اروپا تمرکز 
دارد، بــر تقاضای کشــورهای درحال    توســعه نیز 
تمرکز کند. مدیرعامل آرامکــو اظهار کرد: به    رغم 
ســرمایه گذاری بیش از ۹.۵تریلیون دلاری جهان 
در دو دهه گذشــته، منابع انرژی جایگزین قادر به 
 جایگزینــی هیدروکربن    ها در مقیــاس قابل    توجه 
نبوده    اند. هم اکنون انرژی باد و خورشــید کمتر از 
۴ درصد انــرژی موردنیاز جهان را تامین می کنند، 
ضمن اینکه ضریب نفــوذ خودروهای برقی کمتر 
از ۳ درصد اســت. ناصر یادآور شد: در همین حال 
ســهم هیدروکربن    ها در ترکیــب انرژی جهان در 
قرن۲۱ به    سختی از ۸۳ درصد به ۸۰ درصد کاهش 
    یافته اســت. در این مدت، تقاضــای جهانی انرژی 
۱۰۰ میلیون بشکه در روز معادل نفت خام افزایش     
یافته اســت و امســال به بالاترین حد خود خواهد 
رسید. وی درباره توسعه گاز طبیعی در قرن جدید 
و نقــش آن در کاهش انتشــار گازهای گلخانه    ای 
گفــت: مصرف جهانــی گاز طبیعــی از آغاز قرن، 
۷۰ درصد رشــد داشته است. دوسوم کاهش انتشار 
کربن در ایالات متحده ناشی از گذار از زغال سنگ 

به گاز طبیعی بوده است.
مدیرعامل شــرکت آرامکو درباره آینده بدون نفت 
و گاز گفــت: تصویر آینده    ای کــه برخی    ها آن را 
ترسیم کرده اند، ســخت است. ناصر درباره راهبرد 
مقابلــه بــا گرمایش جهانی گفت کــه جهان باید 
افزون بر توســعه انرژی های تجدیدپذیر، بیشتر بر 
کاهش انتشار گازهای گلخانه    ای نفت و گاز تمرکز 
کند. بهبود کارآیی به    تنهایی در ۱۵ســال  گذشته، 
تقاضای جهانی انرژی را تقریبا ۹۰ میلیون بشــکه 
در روز معادل نفت کاهــش داده، در حالی     که در 
این مدت، انــرژی باد و خورشــید تنها جایگزین 

۱۵ میلیــون بشــکه نفت شده اســت.  ســخنان 
مدیرعامل شــرکت آرامکو در حالی رسانه ای شده 
کــه فاتح بیرول، رئیس آژانــس بین المللی انرژی، 
در پاســخ به فایننشــال تایمز گفت: فناوری هایی 
مانند خورشیدی، بادی و خودروهای برقی به    طور 
فزاینده ای جایگزین نیاز به ســوخت های فسیلی و 
کاهش انتشار گازهای گلخانه    ای می شوند. روسای 
کمیته    های انرژی سنا و مجلس نمایندگان آمریکا، 
هر دو از حزب جمهوری خواه، با ارســال نامه    ای به 
بیــرول، آژانس بین المللی انرژی را متهم به تبدیل 
    شدن به »مشوق« گذار انرژی به ضرر هدف اصلی 

این آژانس یعنی تضمین امنیت انرژی کردند.
پناصر پیش بینی کرده که اوج تقاضا برای نفت در 
سال های آینده بعید است و مطمئنا تا سال ۲۰۳۰ 
نخواهد بود، اما شرکت ویتول، یکی از بزرگ ترین 
معامله گران نفت جهان، انتظار خود را برای تاریخ 
اوج تقاضای نفت به اوایــل دهه ۲۰۳۰ بازگردانده 
است. تا حدی در تضاد با این دیدگاه    ها، مدیرعامل 
سینوپک، دومین شرکت بزرگ نفت دولتی چین، 
در کنفرانس یادشــده، گفــت؛ انتظار دارد مصرف 
نفــت چین  پس از آمریکا، در ســال ۲۰۲۶ به اوج 

خود برسد و تا سال ۲۰۳۰ کمی کاهش یابد. 

رئیس دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه با 
پیشنهاد صندوق توسعه ملی درباره فعالیت 
در حوزه میدان های مشترک نفتی و گازی یا 
باید  صندوق  گفت:  مخالفیم  به شدت  انرژی 
منابع مشترک،  از  برداشــت صیانتی  برای 
پشــتوانه بخش خصوصی باشد و دلیلی بر 
بنگاه داری یا اقدام مستقیم صندوق توسعه 
ملی بــرای ســرمایه گذاری در میدان های 

مشترک وجود ندارد.

احمدرضــا دســتغیب در چهارمیــن همایــش 
بین المللــی صنــدوق توســعه ملــی بــا عنوان 
»نقش آفرینــی صندوق توســعه ملــی در اجرای 
برنامه هفتم« با بیان اینکه در کنار همه مشکلات، 
بن بست نداریم و ظرفیت هایی برای حل مشکلات 
وجود دارد تأکید کرد: دیوان محاســبات جدای از 
رسیدگی در ســال ۱۴۰۲، بخشی از اهتمام خود 
را برای تنطیم گری اقتصادی قرار داده اســت و به 
این منظور نشست هایی را با مجموعه سازمان ها و 

هیئت عامل بانک ها و شرکت ها برگزار می کنیم.
وی با بیــان اینکــه نمی توان در دســترس ترین 
منابــع لازم که باید در اختیار تســهیلات و تولید 
قرار گیرد، به سرمایه هایی غیرقابل دسترس برای 
صندوق تبدیل کرد، افزود: اگر صندوق می خواهد 
به حرکت خود ادامه دهد، باید مناسباتش با بانک 

مرکزی اصلاح شود.
رئیس دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه بهترین 
و در دســترس ترین وجوهی که از منابع صادرات 
نفتی به دســت می آید باید در اختیار صندوق قرار 

گیرد، گفت: اعضای هیئت عامل صندوق هم باید 
نظــارت، قدرت مدیریت و اعمال حســاب را برای 

حساب هایشان داشته باشند. 
دســتغیب با تأکیــد بر اینکــه مــا نمی توانیم با 
روش های گذشته پیش برویم، تصریح کرد: دیوان 
محاسبات کشــور با پیشــنهاد صندوق در زمینه 
فعالیت در حوزه میدان های مشــترک یا انرژی به 

شدت مخالف است.
وی با اعلام مخالفت خــود در زمینه بنگاه داری و 
شــرکت داری در صندوق توسعه ملی، اظهار کرد: 
صندوق توسعه ملی نباید یک شرکت جدید ایجاد 
کند، بلکه باید پشــتوانه و حامی بخش خصوصی 
باشــد تا بخش خصوصی بتواند از این ســرمایه و 

ســرمایه های دیگر بخش خارجــی نهایت بهره را 
ببرد.

رئیس دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه صندوق 
توســعه ملی باید با هم افزایی ســبب توسعه ملی 
شــود، افزود: صندوق توســعه ملی نباید عملیات 
اجرایی، بنــگاه داری و صندوق داری را انجام دهد 

تا این مسیر دچار انحراف نشود.
دستغیب با تأکید بر اینکه منابع صندوق را نباید به 
شبه دولتی ها داد، ادامه داد: شبه دولتی ها خودشان 
توانمند هستند و منابع کشور را در اختیار دارند، ما 
باید تمرکز اصلی را روی بخش خصوصی بگذاریم.

وی گفــت: طبــق آمارها از مجموعه تســهیلات 
اعطایــی، نزدیک به یک ســوم و از مجموع منابع 

صنــدوق نیــز تنها ۶ تــا هفت درصــد به بخش 
خصوصی واگذار شده است. 

رئیس دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه صندوق 
تدبیر مهمی اســت و باید از تجربه های کشورهای 
دیگر در این زمینه اســتفاده کــرد، تصریح کرد: 
صندوق باید پشــت بخش خصوصی باشد و بخش 
خصوصــی واقعی بایــد بتواند از منابــع صندوق 
استفاده کند تا بتواند در حوزه های مختلف فعالیت 

خود را دنبال کند.
دستغیب با تأکید بر اینکه بحث شفافیت موضوعی 
مهم اســت و موضوع محرمانه ای در این باره وجود 
ندارد، بیان کرد: بسیاری از گزارهاش با طبقه بندی 
منتشر می شــود، همچنین براســاس قانون  باید 
بخشــی از منابع فروش نفتی، در اختیار صندوق 

قرار گیرد تا پشتوانه تولید باشد.
وی با بیان اینکه بهتریــن نظارت، نظارت مردمی 
اســت و مردم باید در جریــان منابع صندوق قرار 
گیرنــد، ادامه داد: در ســالی که جهــش تولید با 
مشــارکت مردم، نام گرفته است بانک ها باید برای 
اخذ تسهیلات سرعت دهند و نباید تعداد زیادی از 

مردم در صف تسهیلات باشند.
رئیس دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه صندوق 
باید بــرای برداشــت صیانتی از منابع مشــترک 
پشــتوانه بخش خصوصی باشد، یادآور شد: دلیلی 
بر بنگاه داری یا اقدام مستقیم صندوق توسعه ملی 
در سرمایه گذاری میدان های مشترک وجود ندارد، 
زیــرا صندوق باید پشــتیوانه و تأمین کننده منابع 
باشد و با همکاری بانک ها این امکان را برای بخش 

خصوصی فراهم کند.

مدیرعامل شرکت آرامکو؛

رویای حذف تدریجی نفت و گاز را کنار بگذاریم

به منظور حمایت از بخش خصوصی در حوزه انرژی؛

با احداث سد قیزقلعه سی در آذربایجان شرقی؛مخالفت دیوان محاسبات با سرمایه گذاری مستقیم صندوق توسعه ملی

سالیانه 2 میلیار متر مکعب آب 
بین ایران و آذربایجان تقسیم می شود

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای آذربایجان شرقی گفت: حجم مخزن 
ســد قیزقلعه ســی ۶۲ میلیون متر مکعب بوده و سالانه از طریق سد 

خداآفرین ۲ میلیارد متر مکعب آب را برای طرفین تنظیم می کند 
یوســف غفارزاده در نشست خبری اظهار داشــت: پس از نیم قرن از 
احداث سد ارس، اجرای سد قیزقلعه سی و سپری شدن نزدیک به ۲۰ 
سال از آغاز عملیات اجرایی بهره برداری از این سد، بالاخره انتظارها به 
پایان رســید و بهره برداری از این سد بزودی با حضور روسای جمهور 
دو کشــور ایران و جمهوری آذربایجان آغاز می شــود. وی افزود: سد 
قیزقلعه ســی در قالب طرحــی عظیم با توان فنی مهندســان ایرانی 
بازطراحی و اجرا شــده و عملیات عمرانی آن بــه طور کامل به پایان 
رسیده و روزشــمار بهره برداری از این طرح آغاز شده است؛ احداث و 
بهره برداری از این ســد علاوه بر تامین آب اراضی شبکه پائین دست 
و رونق کشــاورزی، موجب توســعه اقتصادی منطقه، افزایش کیفیت 
محصولات کشــاورزی و توســعه گردشــگری بوده و توان مهندسی، 
تخصص و دانش داخلی را به نمایش گذاشته است. مدیر عامل شرکت 
آب منطقه ای اســتان آذربایجان شرقی گفت: استفاده بهینه از منابع 
آبی و خاکی و حق آبه های مرزی، جایگزین شــدن شــیوه های سنتی 
کشــاورزی با شیوه های مدرن و صنعتی و ساماندهی عشایر با افزایش 
درآمد خانوارها و جلوگیری از مهاجرت و توسعه فعالیت صنایع جانبی 
و تبدیلی، از جمله دســتاوردهای مهم اجرای این طرح به عنوان یکی 
از بزرگ ترین طرح های آبیاری تحت فشار در منطقه به شمار می آید . 
وی بیان داشــت: حجم مخزن این سد ۶۲ میلیون متر مکعب بوده و 
سالانه از طریق سد خداآفرین ۲ میلیارد متر مکعب آب را برای طرفین 
تنظیم می کند.  غفارزاده تاکید کرد: ســد قیزقلعه سی دارای دو واحد 
نیروگاهی ۴۰ مگاواتی به ظرفیت تولید ۲۷۰ گیگاوات ســاعت انرژی 
قابل بهره برداری ســالیانه است و احداث و بهره برداری از آن، موجبات 
توســعه اقتصادی منطقه و اشــتغال زایی برای حدود ۴۰ هزار نفر را 
فراهم می کند. وی تصریح کرد: با توجه به شرایط خاص طرح، انحراف 
آب رودخانه ارس در دو مرحله صورت گرفته و اکنون با تکمیل ســد 
قیز قلعه سی، بهره برداری از طرح عظیم آبرسانی خداآفرین از رود ارس 
آغاز می شــود. از  دیگر دســتاوردهای مهم اجرای این طرح به عنوان 
یکی از بزرگ ترین طرح های آبیاری تحت فشــار در منطقه می توان به 
استفاده بهینه از منابع آب و خاک،کشاورزی نوین و تحقق حقابه های 
مــرزی اشــاره کرد. مدیــر عامل اب منطقــه ای آذربایجان شــرقی 
خاطرنشــان کرد: احداث و بهره برداری از ســد قیزقلعه سی علاوه بر 
تامین آب اراضی شبکه پائین دست و رونق کشاورزی، موجبات توسعه 
اقتصادی منطقه و همچنین افزایش کیفیت محصولات کشــاورزی و 
توسعه گردشــگری را فراهم خواهد آورد. وی ادامه داد: این در حالی 
است که ســد قیزقلعه سی، تجربه ای کم  نظیر در حوزه دیپلماسی آب 
بوده و نمادی از اتحاد و همدلی دو کشور به ویژه در صیانت و نگهداری 
از دو پل تاریخی واقع شــده در این منطقه محسوب می شود. این سد 
تنظیمی جایگاه استراتژیکی بسیار مهمی داشته و مقرر شده است به 

زودی با حضور رؤسای جمهور دو کشور به بهره برداری برسد. 
غفــارزاده تصریح کرد: با توجه به مســتغرق شــدن بخشــی از جاده 
مواصلاتی موجود اصلاندوز به جلفا، راه اصلی جایگزین با مشــخصات 
فنی از نوع درجه یک به طــول 7.4 کیلومتر احداث و در حال حاضر 
بهر بــرداری از آن در حال انجام اســت که با احــداث این جاده علاوه 
بر کاهش خطرات جاده ای، توســعه گردشــگری منطقــه به صورت 
چشــمگیری افزایش یافته اســت. وی افزود: بر این اساس، موقعیت 
این ســد در فاصله ۲۲۰ کیلومتری شمال شرقی شهر تبریز و در ۱۲ 
کیلومتری پائین دست ســد مخزنی خداآفرین بر روی رودخانه ارس 
و در حدفاصــل مرز جمهوری اســلامی ایران و جمهــوری آذربایجان 
جهت بهره برداری مشــترک، با بهره گیری از توان شرکت های توانمند و 
کارگران تلاشگر و با استفاده از دانش و توان فنی داخلی با هدف تامین 
آب شبکه آبیاری خداآفرین در اســتان های آذربایجان شرقی و اردبیل 

احداث شده است.  

خبر
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 ایــن روزها آنچه بیش از پیــش مخاطبان 
فیلم دوست را پای تلویزیون کشانده، سریال 
پخش شده در پلتفرم شبکه نمایش خانگی 
فیلم نت به نام »افعی تهران« اســت؛ فیلمی 
به کارگردانی ســامان مقدم و نویسندگی و 
بازیگری پیمان معادی که اگرچه به مبارزه با 
کودک آزاری می پردازد و به تربیت کودکان 
توجه خاصــی دارد، در حقیقت شــاکله 
اصلی اش تاثیر آسیب های روانی گذشته بر 

آدم بزرگ های روان آسیب قصه است.

 شــاید به جرئت بتوان گفت فیلمی متفاوت است 
که بیش از هرچیز، به کندوکاو روان آدمیزاد و نقد 

جامعه بزرگ سال پرداخته است. 
ë نگاه حرفه ای به یک اثر هنری

آنچه افعی تهران را از سایر سریال ها سوا می کند، 
این است که ســریال در هر قسمت نماینده یکی 
از افــراد جامعــه را مورد نکوهش قــرار می دهد. 
ظاهرا بیشــترین انتقاد و یا نشان دادن سختی ها 
و مشــکلات، مربوط به جامعه هنرمندان اســت و 
بیشترین مساله نشان دادن وجوه مختلف زندگی 
هنری یک کارگردان اســت.  جامعه ای که تاکنون 
هیچ شکوه یا اعتراضی از بابت مسائلی که در فیلم 
عنوان شــده، نداشتند. چرا که شاید می دانند نگاه 
حرفه ای به یک اثر هنری یعنی همین: )کنار آمدن 
با نقدها و دندان به جگر گرفتن تا انتهای سریال.( 
البته آرمــانِ افعی تهران در بعضی موارد بســیار 
بی ملاحظــه و زیاد از حد به حساب رســی اعمال 
می پردازد. ســنجه درســت و غلطی که در ذهن 
آرمان، چه بر اثر فیلم و کتاب هایی که خوانده و چه 
بر اثر جور زندگی، حالا او را تا به سر حدی رسانده 
که هر کســی که در گذشته خطایی از او سر زده، 
تنبیهش می کند، حقش را می گیرد و گاه به همان 
اندازه ســرکوبش می کند. میزان احساس سرکوب 
در او به حدی  اســت که حتــی از نظر او واجب تر 
از ســاختن فیلمش است. چرا که حالا دیگر اجازه 
تحقیر شدن توسط کسی را نمی دهد. اگرچه روند 

کار و زندگی امروزه این را نمی گویند.
ë حساب رسی و نقد تا چه حد؟

تاکنون ۱۰ قسمت از این سریال در شبکه خانگی 
فیلم نت پخش شده است. سریالی که در هر قسمت 
روی مطلبی تابوشکنی می کند. در قسمتی از سریال 
آرمان بیانی به تراپیست خود ابراز علاقه می کند و 
کتابی به او هدیــه می¬دهد. در اینجای کار گویا 
نوک پیکان به ســمت جامعه روان شناسان است؛ 
بنابراین نقد و نظرات به شــکلی اعتراض¬آمیز از 
سوی این جامعه اشاره می شود؛ که روان¬شناسان 
همگی بی، اما و اگر نباید در حرفه خود و مراجعه 
بیمار، به مسائلی به جز مشــکل بیمار بپردازند و 
هیچ رابطه عاشــقانه ای نباید شکل بگیرد.تا این جا 
درست اســت. اما آیا در حقیقت چنین چیز هایی 
هرگــز رخ نمی دهد؟  در قســمتی دیگر، صاحب 
یک رستوران را نوک پیکان خود قرار می دهد؛ که 
آرمان در ســی و پنج ســال پیش با پدرش بدون 
پرداخت مبلغ شام شان از آن جا فرار کرده اند. حالا 
نوبت به حساب رسی خودش می-رسد. در حرکتی 
تربیتی با پسرش بابک، برای عذرخواهی و تسویه 
شام سی و پنج سال پیش خود به رستوران می رود. 
ســعی می کند تا با تسویه حساب رضایت صاحب 
رستوران را جلب کند. اما صاحب رستوران رفتاری 
تند و خصمانه دارد. در قسمت بعدی نوبت به ناظم 
مدرســه اســت؛ که زمانی بچه ها را کتک می زده. 
حالا آرمان پنجاه ساله با گفتن از گذشته حسابی 
از خجالتش درمی آید. زیاده روی می کند و اگرچه 
تنهــا تذکر به او کافی بود، امــا باز برای آرمان کم 
است و پیرمرد ناظم را در بزرگراهی در فصل سرما 

پیاده رها می کند.
ظاهرا روح ناآرام آرمان پیوســته در حال انتقام و 

طلــب حق اســت. گاهی چنان بی-حــد و اندازه 
کــه دیگر اغراق درکارســت و همین امر موجی از 
اعتراضات را به همراه داشته. فیلمی منتقدانه که در 
هر حال نوک پیکان به سمت آدم بزرگ هایی ست 
که در گذشــته یا اکنون زندگی آرمان بیانی اتفاقا 
بســیار ادعای روشنفکری و درستی دارند. ظاهری 
چنــان بی عیــب و نقص کــه انگار نشــان دادن 
متشخص ترین صاحب رســتوران، یا ناظم مهربان 
و یا مشــاوری که هرگز بــه مراجعه کننده اش دل 
نمی بندد، تمام ماهیت واقعی جهان بیرونی است.  

ë حرف آخر
اما اگر ریزبینانه به آن بنگریم، این همان تصویری 
اســت که کــودکان از جامعه بزرگ ســال دارند. 
بزرگ ســالانی کــه گاه با محبــت و گاه با دعوا و 
تنبیه کوچک ترها این حــق همه جانبه را به خود 
می دهند تا آن ها را تربیت کنند. اما خود هرگز زیر 
بار تربیت نمی رونــد. و در مواقعی درگیر تروماها، 
آســیب های روحی و اشتباهاتی فاحشند. که خود 
باز بزرگ ترهای خود را مسبب این اشتباه می دانند 
و در پی تصحیح و جبرانش برنمی آیند.چرا که آنان 
تنها می توانند کودکان را تربیت کنند. از آن جایی 
که گاه هنرمند و کارگردان و روانشناس و ناظمی، 
خود را چنان نماینده بی ادعا از جامعه کوچک خود 
می داند که اغلب اجازه نقد و نکوهشــی به کسی 
نمی دهــد و تقدس وار از جامعه خود دفاع می کند.

کمابیش شــامل افعی تهران هم شــده. حتی اگر 
جلوی پخش ســریال را بگیرند، مشخصا پیداست 
که ما آدم بزرگ هــا هنوز جنبه ی نقد یا تربیت از 
نگاه یک فیلم را نداریم. حتی اگر زیاده روی یا اغراق 
در فیلم باشد. و اصلا چنین دفاعی از خود، در برابر 
یک فیلم، خود می تواند اولین صحه درستی باشد 
بر ادله ای که فیلم آن را نشــان داده و خواســته یا 

ناخواسته مورد نقد قرار داده است.
البته تا پایان این ســریال بایــد صبور بود؛ چراکه 
نمی تــوان نظر قطعــی داد، اما ایــن فیلم جامعه 
بزرگ سال است از نگاه کودکان، برای کودکان و به 
حمایت از آنان. تا تنها یک ســؤال از خود بپرسیم: 
»آیا ما بزرگ ترها هم اشتباه می کنیم؟« طرح این 
ســوال می تواند خوش بینانه باشد؛ چراکه احتمالًا 

اولین گامی باشد برای اصلاح خود و جامعه بهتر.

هنرهفتم

نگاهی به فیلمی متفاوت که به کند و کاو روان آدمیزاد می پردازد

» افعی تهران« و نقد جامعه بزرگسال

 صرفه جویی در مصرف آب ضرورت دارد 

کاریکاتورکاریکاتور
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عمارت مسعودیه تهران
نخستین موزه و کتابخانه ایران

عمارت مسعودیه تهران، یکی 
زیباترین  و  معروف تریــن  از 
قاجار  دوران  تاریخی  بناهای 

است. 
در دوران سلطنت ناصرالدین 
شــاه، فرزند او مسعود میرزا 
در  الســلطان  به ضل  ملقب 
می کرد.  حکومــت  اصفهان 
مســعود میرزا با عنوان قاتل 

بناهای تاریخی شناخته می شد، چرا که بسیاری از بناها به دست 
و به فرمان او تخریب شده بودند. 

اما بااین حال وی دستور داده بود تا خانه خود را در تهران، باشکوه 
تمام و ترکیبی از معماری ایرانی و اروپایی بسازند. همین طور شد 
که در ســال ۱۲۹۵، بنایی که امروزه بــه عنوان یکی از زیباترین 
بناهای تاریخی تهران شــناخته می شود، به دست استاد شعبان 
معمارباشی و برای مسعود میرزا فرزند ناصرالدین شاه ساخته شد.

ë مسعود میرزا و تاریخچه عمارت مسعودیه
مســعود میرزا یا ضل السلطان، حق حکومت را ازدست داده بود و 
برادر وی مظفرالدین شــاه به حکومت رسیده بود. همین موضوع 
باعث شده بود تا دلخوری ها و عقده های زیادی برای مسعود میرزا 

به وجود بیاید.
 او از هیچ فرصتی برای پایین کشــیدن و خراب کردن ســلطنت 
برادر خود دریغ نمی کرد. عمارت  مسعودیه هم به دلیل کینه های 
مسعود میرزا، رویدادها و حوادث بسیار زیادی را پشت سر گذاشته 

بود.

ë مشروطه خواهی
در زمان انقلاب مشــروطه خواهان در دوران قاجار، مسعود میرزا 
کــه فرصت را بــرای مخالفت با برادر خود و فرزند وی مناســب 
دیده بود، خانه خود یا همان عمارت مسعودیه را به پایگاهی برای 

مشروطه خواهان تبدیل کرد.
 بســیاری از مشــروطه خواهان در آن زمان در ایــن عمارت پناه 
می گرفتند یا جلســات خود را در آن جا برگزار می کردند. در سال 
۱۲۸۷ در نزدیکی عمارت مسعودیه، کالسکه محمدعلی شاه قاجار 

به وسیله یک بمب دستی منفجر شد.
 همین موضوع به او یک بهانه داد تا مجلس را به توپ ببندد. این 
خانه بارها به دلیل فعالیت های سیاسی و مخالفت با مظفرالدین شاه 
و محمدعلی شاه مورد حمله قرار گرفته بود. اما نهایتاً پس از واقعه 
بهارســتان، یکی از عمارت هایی که به دســتور شاه تیرباران شد، 

عمارت مسعودیه بود.
مسعود میرزا به دلیل ویرانگری هایی که انجام می داد و کینه هایی 
که داشــت، رفته رفته محبوبیت خود را در بین مردم از دست داد 
و کمی پیش از پایان ســلطنت قاجار و به تخت نشستن پهلوی، 
از دنیــا رفت. مســعود میرزا پیش ازاین که از دنیــا برود، عمارت 
مسعودیه را به همدم السطنه، دختر صدراعظم آن زمان فروخت و 

عمارت مسعودیه به او رسید. 
اما در سال ۱۲۹۹، رضاشاه پهلوی این عمارت را از همدم السطنه 
خریــداری و آن را بــه وزارت فرهنگ و معارف کــه در آن زمان 
ترکیــب وزارت میراث فرهنگی و آموزش وپــرورش بود وقف کرد. 
وزارت معارف در ســال ۱۳۰۴ اولین کتابخانه ملی ایران را در این 
عمارت تأســیس کرد. کتابخانه عمارت مسعودیه اولین کتابخانه 
رســمی کشور بود و پایه های پیشــرفت را برای ساخت کتابخانه 

ملی ایران بنا کرد.

ë اولین موزه ایران
دیگر دســتاوردی که در عمارت مسعودیه به ثبت رسید، تأسیس 
اولین موزه ایران در بنای این ســاختمان بود. مجموعه ای از آثار 
باســتانی کشف شده از مناطق مختلف کشور گردآوری شده و به 

این عمارت منتقل شدند.
بــا وجود این که این آثار بعــد از مدتی به موزه ملی ایران منتقل 
شــدند، اما باز هم نقش عمارت مســعودیه در توســعه و ساخت 

موزه های ملی در ایران غیرقابل انکار است.
در ســال ۱۳۴۲، عمارت مســعودیه از یک مکان فرهنگی به یک 
مکان آموزشــی تبدیل شــد و تا مدتی از این عمــارت به عنوان 
دانشکده افسری استفاده می شد. تا آن زمان اداره آموزش وپرورش 
و وزارت فرهنگ و معارف یکی بودند، اما در ســال ۱۳۴۵ این دو 
وزارت از هم جدا شدند و عمارت مسعودیه محل راه اندازی اولین 

وزارت آموزش وپرورش کشور شد. 
در ســال ۱۳۷۶ وزارت آموزش وپرورش عمارت مســعودیه را به 
ســازمان میراث فرهنگی واگــذار کرد و به طور رســمی دیگر از 
این عمارت برای کارهای آموزشی اســتفاده نشد. امروزه عمارت 
مســعودیه تبدیل به یک مکان گردشگری شده و درب های آن به 

روی بازدیدکنندگان باز است.

سیری در ایران

کارخانۀ ریسباف به روی مردم باز می شود

گردشــگری  ادارهٔ  رئیــس 
اجتماعی  فرهنگی،  ســازمان 
و ورزشــی شهرداری اصفهان 
تعطیلی  از دهه ها  گفت: پس 
کارخانه ریســباف، در رویداد 
بوق  »صــدای  گردشــگری 
این  درهای  می آید«  کارخانه 
کارخانــه به مــدت ۱۰ روز 
برای بازدید به روی مردم باز 

می شود.
علیرضا مســاح در خصــوص محتوای ارائه شــده در این رویداد 
گردشگری، اظهار کرد: بخش زیادی از کارخانه ناایمن است و به 
همین دلیل این رویداد گردشــگری در یک مسیر مشخص انجام 
می شود و ما با نقشه ها و تصاویر و نیز حضور راهنما، به درک بهتر 

گردشگران و بازدیدکنندگان کمک می کنیم.
 روایت های این کارخانــه و اتفاقاتی که برای آن رخ داده و روند 
تاریخیِ آن و همچنین چشــم اندازی که برای آینده این کارخانه 
در نظر داریم، در رویداد گردشگری »صدای بوق کارخانه می آید« 

ارائه خواهد شد.
رئیس ادارهٔ گردشــگری ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شــهرداری اصفهان با بیان اینکه نهادهای مختلف اداریِ شــهر 
اصفهان برای برگزاری رویداد گردشــگری »صدای بوق کارخانه 
می آید« در کارخانۀ ریســباف همــکاری کردند، افزود: با تلاش 
سازمان نوســازی و بهســازی شــهرداری اصفهان برای مرمت 
کارخانه ریســباف، کارگاه مرمتِ آن در محل کارخانه به صورت 
فعال دایر است و مردم می توانند روند مرمت را از نزدیک ببینند. 
شــهرداری منطقه نیز از این رویداد پشــتیبانی کرد و در حالی 
که کارخانه آمادگی پذیرش گردشــگر را نداشــت، با کمک آنها 

توانستیم کارخانه را برای بازدید عموم آماده کنیم.
او اضافه کرد که اســتانداری اصفهان، نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی اســتان، اداره کل میــراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری استان و همچنین شهرداری اصفهان در کنار هم قرار 

گرفتند و مرحلهٔ اول این رویداد را رقم زده اند.
مســاح با اشــاره به اینکه بازدید صرفاً از کارخانه  انجا می شــود، 
اضافه کرد: از آنجایی که کارخانۀ ریســباف محیط بسیار بزرگ 
و بی دفاع شهری است، هنوز از شرایط و استانداردهای لازم برای 

استقرار آثار در آن برخوردار نیست.
او بــا ابزار امیــدواری برای تبدیــلِ کارخانه ریســباف به موزهٔ 
منطقه ای شــهر اصفهان، تأکید کرد: توجه داشــته باشید که از 
لحاظ ابعاد، کارخانۀ ریسباف کمی کوچک تر از موزهٔ لوور پاریس 
اســت. استان اصفهان این توانایی را دارد که یک موزهٔ آبرومند با 

استانداردهای جهانی را تأسیس کند.
 البته این افق دید بلند و هدف بلند مدتی اســت. این ساختمان 
در مرحله اول نیاز به مرمت اضطراری و ســپس مرمت تکمیلی 
دارد و در مرحله بعد طرح جامعی برای برنامه ریزی های مســیر 

آیندهٔ آن نیاز است.

میزاث فزهنگی

بــه دنبال آغــاز »طوفان ژئومغناطیســی 
خورشــید« از جمعه شــب و ادامه آن تا 
امشــب )یکشنبه شــب(، ســازمان علوم 
اقیانوسی و جوی آمریکا اعلام کرد که این 
طوفان فضایی ممکن است بر سیستم های 
جهت یابی »جی پی اس«، شبکه های برق و 

ارتباطات رادیویی و ماهواره ای اثر بگذارد.
مشــاهده شفق قطبی شــامگاه جمعه ۲۱ 
اردیبهشــت و شــنبه در مناطق مختلف 
نیمکره شــمالی، حتی در نقاطی از ایران 
باعث شگفتی مردم شــد، اما مراکز علمی 
اعلام کردند این پدیده احتمالا در شامگاه 

یکشنبه نیز مشاهده خواهد شد.
سازمان علوم اقیانوسی و جوی آمریکا این 
رخداد را ناشــی از »طوفان ژئومغناطیسی 
خورشید« دانست و اعلام کرد این طوفان 
فضایــی ممکــن اســت بر سیســتم های 
جهت یابی »جی پی اس«، شبکه های برق و 

ارتباطات رادیویی و ماهواره ای اثر بگذارد.
به گزارش سازمان علوم اقیانوسی و جوی 
آمریکا، این طوفان ها ناشی از یک مجموعه 
لکه های خورشــیدی و پرتاب پلاســما و 
میدان مغناطیســی از لایه بیرونی اتمسفر 
خورشــید اســت که می تواند باعث ایجاد 
شــفق قطبی در نقاطی بسیار دور از دایره 

قطبی شود.
دانشــمندان می گویند نور های درخشــان 
شــفق قطبی حاصــل برانگیخته شــدن 
گاز هــای مختلف به خصوص اکســیژن و 
نیتروژن جو زمین اســت کــه در پی آن 
رنگ هــای متفاوتــی در آســمان پدیدار 

می شود.
ســازمان علوم اقیانوســی و جوی آمریکا 
می گوید بهترین زمان برای دیدن نور های 
شمالی، یک تا دو ساعت قبل از نیمه شب 

به وقت محلی است.
پدیده هــای فضایــی »آرورا« یا »شــفق 
اردیبهشــت  قطبی« شــامگاه جمعه ۲۱ 
در آســمان کشــور های اروپایی از جمله 
ســوئیس، بریتانیــا و آلمــان و همچنین 
بخش های وســیعی از آمریکای شمالی و 
برای نخســتین بار در بخش هایی از ایران 

از جمله استان خراسان جنوبی ثبت شد.

شفق قطبی در بخش های دور از قطب شمال؛

 احتمال اختلال در سامانه های رادیویی و ماهواره ای

دریچه علم

آگهی تحدید حدود اختصاصی
تحدید حدود اختصاصی مستندا به ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 14 قانون ثبت اسناد و املاک به شرح ذیل 

آگهی میگردد:
پلاک 1۵2۵ فرعی از ۵۹ اصلی بخش 1۶ مهاباد ششدانگ یک قطعه باغ آبی به نام آقای کاوه 

حمه مرادی به مساحت 13۸22/۶1 مترمربع واقع در روستای اگریقاش
پلاک 1۵2۶ فرعی از ۵۹ اصلی بخش 1۶ مهاباد ششدانگ یک قطعه باغ آبی به نام آقای امید 

حمه مرادی به مساحت 1۹3۶0/0۷ متر مربع واقع در روستای اگریقاش
لذا بدین وسیله از مجاورین و صاحبان حقوق دعوت میشود که در روز تعیین شده در محل 
حاضر و در صورتیکه اعتراضی به حدود و حقوق ارتفاقی داشته باشند از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدیدی لغایت 30 روز اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان مهاباد 
تسلیم و رسید دریافت نمایند و از تاریخ تسلیم اعتراض و دریافت رسید لغایت 30 روز به مرجع 
ذیصلاح قضایی مراجعه و نسبت به تنظیم دادخواست اعتراض اقدام نمایند و گواهی تقدیم 
دادخواست را از دادگاه اخذ و ظرف مهلت مقرر یک ماهه به اداره ثبت اسناد و املاک مهاباد ارائه 
نمایند. در غیر اینصورت چنانچه متقاضی ثبت یا نماینده قانونی وی به دادگاه مراجعه و گواهی 
عدم تقدیم دادخواست را اخذ و ارائه نمایند بدون توجه به اعتراض مطابق مقررات سند مالکیت 

بنام متقاضی ثبت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار : سه شنبه 1403/02/2۵

تاریخ تحدید حدود : شنبه 1403/03/1۹ ساعت 10
محمد طلوعی -  رئیس ثبت اسناد و املاک مهاباد

آگهی تحدید حدود اختصاصی

پیرو آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی منتشره به موجب ماده 13 آیین نامه قانون مذکور، با توجه به اینکه 
تحدید حدود عمومی پلاک ۵ اصلی واقع در بخش 1۶ قزوین قریه ابراهیم آباد به 
عمل نیامده و با توجه به این که مالکیت قسمتی از پلاک موصوف برابر رای شماره 
14023030۹003003010 مورخ 1402/11/1۵ هیئت قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 
۸۶2.۶۹ مترمربع که در پرونده کلاسه 140211440۹003000223 به نام بهروز خان 
وردی تحت پلاک 10۸2 فرعی از ۵ اصلی واقع در بخش 1۶ قزوین مورد تایید قرار 
گرفته است، لذا به استناد ماده 14 قانون ثبت اسناد و املاک تحدید حدود اختصاصی 
پلاک فرعی موصوف در تاریخ 1403/03/1۶ راس ساعت 10 صبح در محل وقوع ملک 
انجام خواهد شد. لذا بدینوسیله به کلیه مالکین و مجاورین و کسانی که نسبت به حدود 
و حقوق ارتفاقی پلاک مرقوم ادعایی داشته باشند اخطار میگردد، که در روز و ساعت 
مقرر در محل حضور به هم رسانند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک یا نماینده 
قانونی آنها در موعد مقرر حاضر نباشند، مطابق ماده 1۵ قانون مذکور ملک مورد آگهی 
با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شد. اعتراض کتبی مجاورین نسبت 
به حدود و حقوق ارتفاقی و نیز صاحبان املاک که در زمان تعیین شده حاضر نبوده 
اند نیز مطابق ماده 20 قانون ثبت اسناد و املاک فقط تا 30 روز از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدید حدود جهت ارائه به مرجع صلاحیت دار توسط اداره ثبت اسناد و املاک 
آبیک پذیرفته خواهد شد و برابر ماده ۸۶ آیین نامه اصلاحی قانون ثبت ، معترضین 
می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت اسناد آبیک ظرف یک ماه دادخواست 
اعتراض خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی لازم را از مرجع مذکور اخذ و 
به این اداره تسلیم نمایند در غیر این صورت متقاضی ثبت یا نماینده قانونی وی میتواند 
به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ثبت 
اسناد و املاک محل تسلیم و اداره ثبت نیز بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را طبق 

مقررات ادامه خواهد داد.
علی مافی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان آبیک

شناسه آگهی : ۱۷۱۳۱۷۷

آگهی فقـدان
آقای محمد الوند نژاد به وکالت از آقای محسن الوندی نژاد فرد برابر وکالت 
نامه شماره ۸۵۷4 مورخ 13۹3/04/22 دفترخانه 213 کرج ضمن تسلیم دو 
برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت شش دانگ 
به پلاک 414۹0 فرعی  به مساحت ۶۹.42  مترمربع  آپارتمان  یک دستگاه 
از 1۶3 اصلی مفروز از پلاک 2100۵ فرعی از اصلی نامبرده واقع در اراضی 
سرحدآباد جزء حوزه ثبتی ناحیه شهرستان فردیس به شماره چاپی 3۷03۹1 
مورد به شماره ثبت 3۹1۹0 و صفحه 130 دفتر 3۹4 بعلت سهل انگاری مفقود 
به  لذا مراتب  نموده است  المثنى  مالكیت  گردیده و در خواست صدور سند 
استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی 
می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
نسبت به ملک مذکور میباشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم نماید بدیهی است 
چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل 
 سند ارایه نگردد سندمالکیت المثنی برابر مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد.

م الف ۲۴۷۸
مهتاب هاشمی - رئیس اداره ثبت اسنادو املاک فردیس

آگهی تحدیدحدودقانون ساماندهی وحمایت 
ازتولید وعرضه مسکن مصوب 1388

نظربه اینکه املاک مشروحه ذیل دراجرای مقررات قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی وحمایت 
به  دیر  شهرستان  اسلامی  انقلاب  بنیادمسکن  13۸۸/12/02ازطرف  مصوب  ومسکن  عرضه  ازتولید 
نمایندگی ازطرف متقاضیان درخواست صدورسند مالکیت نموده وتصرفات مالکانه وبلامعارض وبلامنازع 
متقاضیان دراجرای بند2ازماده یک قانون منجر به صدور رای گردیده است لذاباتوجه به عدم سابقه 
تحدیدحدود انها دراجرای بندب ازماده ۷آئین نامه اجرایی قانون فوق الذکر جهت اطلاع عموم الصاقی 
وعملیات تحدید حدود به شرح تاریخ تعیین شده ذیل درمحل باحضورنماینده بنیادمسکن وصاحبان 

املاک ومجاورین به عمل خواهدآمد وعدم حضور مانع انجام عملیات تحدیدحدودنخواهدشد.
۱- پلاک 21۷1/30۹صادق زارعی ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 220مترمربع واقع دردیر

تحدیدحدود 1403/03/1۹
یاانتشاراین  الصاق  ازتاریخ  دارند  اعتراض  ملک  اصل  به  نسبت  اشخاصی  می دارد  اعلام  لذابدینوسیله 
اگهی واشخاصی که نسبت به تحدید حدود وحقوق ارتفاق اعتراض دارند ازتاریخ تنظیم صورتمجلس 
تحدیدحدودظرف مدت بیست روز بایداعتراض خودرا به صورت مکتوب به اداره ثبت اسنادواملاک دیر تسلیم 
نمایند وظرف یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض به ثبت دیردادخواست خودرابه مرجع ذیصلاح قضایی تقدیم 
وگواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت اسنادواملاک دیرتسلیم نمایدرسیدگی به اینگونه اعتراضات دردادگاه 
خارج ازنوبت خواهدبود بدیهی است درصورت عدم وصول اعتراض درمودمقررویاتحویل گواهی عدم تقدیم 

دادخواست به اداره ثبت اسنادواملاک دیرعملیات ثبتی بارعایت مقررات تعقیب خواهدشد.  م الف ۷۷
تاریخ انتشار : 1403/02/2۵

عبدالعزیزنصاریوسفی  -  رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان دیر
ازطرف محمدتقی کمالی مطلق 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهرستان البرز - قزوین

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
و ساختمان های فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
1402۶030۹030001۶2۶ – 1402/12/1۶ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی نسبت 
به ملک مورد تقاضا و خریداری عادی مع الواسطه از آقای محمد نور محمدی زارع 
صاحب نسق به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز 
گردیده و بررسیهای محلی کارشناس که حکایت از عدم تعارض و بلا منازع بودن 
تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت خانم زرانگیز عباسیان مادر سرا به شناسنامه 
شماره 30۹ کدملی ۵1۷۹314224 صادره سیاهکل فرزند باز علی در ششدانگ 
یک باب خانه مسکونی به مساحت ۹4.1۸ مترمربع قسمتی از قطعه اول افرازی 
پلاک شماره 13 اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/10 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/2۵
بهروز قوچی - رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی : ۱۷٠٥٦۳٤

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی  برابر رای به شماره 1402۶030۹030001۵4۶ 
اول  هیات   1402/12/0۸  –  1402۶030۹030001۵4۸ و   1402/12/0۷  –
دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و خریداری عادی مع الواسطه از آقای 
ابوالقاسم شهرآبادی زارع صاحب نسق به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به 
مورد تقاضا احراز گردیده و بررسی های محلی کارشناس که حکایت از عدم تعارض و 
بلامنازع بودن تصرفات متقاضی دارد. لذا مالکیت -1 - آقای میثم عزیزی به شناسنامه 
شماره 4310۵41۵۹3 کدملی 4310۵41۵۹3 صادره قزوین فرزند شاه حسین در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ -2 آقای مرتضی جهانی فرد به شناسنامه شماره . کدملی 
4310۵3۸۹۷۵ صادره قزوین فرزند اسکندر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب 
ساختمان مسکونی به مساحت ۷۹.12 مترمربع قسمتی از قطعه اول افرازی پلاک 
شماره 13 اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/10 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/2۵
بهروز قوچی - رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی : ۱۷٠٤٠٦۷

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهرستان البرز - قزوین

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
و ساختمان های فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
1402۶030۹030001۶2۶ – 1402/12/1۶ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی نسبت 
به ملک مورد تقاضا و خریداری عادی مع الواسطه از آقای محمد نور محمدی زارع 
صاحب نسق به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز 
گردیده و بررسیهای محلی کارشناس که حکایت از عدم تعارض و بلا منازع بودن 
تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت خانم زرانگیز عباسیان مادر سرا به شناسنامه 
شماره 30۹ کدملی ۵1۷۹314224 صادره سیاهکل فرزند باز علی در ششدانگ 
یک باب خانه مسکونی به مساحت ۹4.1۸ مترمربع قسمتی از قطعه اول افرازی 
پلاک شماره 13 اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک شهرستان البرز قزوین 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/10 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/2۵
بهروز قوچی - رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی : ۱۷٠٥٦۳٤

نگار موقرمقدم/ گروه فرهنگ و هنر

ظهور فنــاوری از بســیاری جهات نحوه 
زندگی انسان را تغییر داده است. فناوری 
به قدری سریع در حال پیشرفت است که 
تا ســال ۲۰۳۰ چیز های دیوانه کننده و 
حیرت انگیزی در مــورد فناوری در افق 
وجــود دارد، به گونه ای کــه در آن زمان 
جهــان به دلیــل پیشــرفت های متعدد 
فنــاوری به طرز چشــمگیری متفاوت به 

نظر خواهد رسید.

ë اینترنت پرسرعت
تا سال ۲۰۳۰، اینترنت پرسرعت که برای 
نیاز های هوش مصنوعی ضروری اســت، 
از طریق شــبکه های بی سیم کم مصرف، 
شبکه های ســلولی 6G، وای فای ۶ و ۷، 
ماهواره های مدار پاییــن زمین و ... ارائه 

خواهد شد.

ë ماشین های خودران
حضور وسایل نقلیه الکتریکی خودران در 
خیابان ها تا سال ۲۰۳۰ متعارف خواهند 
بود و این امکان توســط هوش مصنوعی 

پیشرفته برای وســایل نقلیه هوشمندتر، 
اینترنت ســریعتر، فناوری حســگر برتر، 
افزایش ســرمایه گذاری در فناوری سبز 
و دســتورالعمل های نظارتی بالغ تسهیل 

می شود.

ë رونق بیوتکنولوژی
بــه  مصنوعــی  هــوش  دســتاورد های 
تبدیل  زیست شناسی  در  پیشــرفت هایی 
می شــود و به ســازمان ها ایــن امکان را 
می دهد تا بــه تقاضا هــا در مراقبت های 

بهداشــتی، غذا و کشــاورزی، محصولات 
مصرفی، پایــداری، تولید انــرژی و مواد 

زیست شناسی و ژن درمانی پاسخ دهند.

ë کاهش اثرات تغییرات آب و هوا
بر اســاس گزارش مجمع جهانی اقتصاد، 
۴۵ درصد از ســازمان ها انتظار دارند در 
پنج ســال آینده فنــاوری را برای کاهش 
تغییرات آب و هوایی از طریق انرژی های 
تجدیدپذیــر، محصولات مقــاوم در برابر 
خشکســالی، سیستم های هشــدار اولیه، 
سوخت های پایدار، وسایل نقلیه الکتریکی، 
فناوری کربن زدایــی و دیوار های دریایی 

دریافت کنند.

ë محاسبات کوانتومی
انتظــار می رود فناوری کوانتومی بســیار 
کارآمدتر از رایانه های کلاســیک باشد و 
بتواند راه حل ها و مشکلاتی را حل کند که 
منجر به پیشــرفت های عمده در هوافضا، 
خودروســازی، مــواد شــیمیایی، مالی، 

داروسازی و ... می شود.

فناوری های حیرت انگیزی که تا ۲۰۳۰ وارد زندگی ما خواهند شد
دنیای فناوری


